
PROTOKÓŁ NR XXI/16 
z sesji Rady Gminy Kostomłoty 

w dniu 16 marca 2016 r. 
 

Ad. 1. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram sesję nr XXI/16 Rady Gminy 
Kostomłoty. Stwierdzam na podstawie listy obecności, że w dzisiejszej sesji uczestniczy 
14 radnych więc Rada ma moc podejmowania prawomocnych uchwał. Na dzisiejszej sesji 
pragnę powitać pana wójta, radnych gminnych, radnych powiatowych - pana Kazimierza 
Bubę i Jana Piotrowskiego, pana wicestarostę Grzegorza Pierzchalskiego, państwa 
sołtysów, kierowników jednostek organizacyjnych, pracowników urzędu i obecych gości. 
 
Ad. 2. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał proponowany porządek obrad. 
 
Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie programu sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z  sesji w dniu 26.01.2016 r. oraz 08.02.2016 r. 
4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
6. „15 minut dla wyborców”.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Kostomłoty na rok 2016.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko-Katolickiej 

p.w. św. Anny w Ramułtowicach. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko-Katolickiej 

p.w. św. Katarzyny w Piotrowicach. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko-Katolickiej 

p.w. św. Apostołów Szymona i Judy Tadeusza w Gościsławiu (dot. Mieczkowa). 
11. Podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko-Katolickiej 

p.w. św. Apostołów Szymona i Judy Tadeusza w Gościsławiu (dot. Bogdanowa). 
12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Średzkiemu 

na dofinansowanie przygotowania i sporządzenia Planu Zrównoważonego Rozwoju 
Publicznego Transportu Zbiorowego dla Powiatu Średzkiego (Planu 
Transportowego). 

13.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Średzkiemu 
na dofinansowanie zadania „Przebudowa drogi powiatowej nr 1606D na odcinku 
od granicy z powiatem Wrocławskim do skrzyżowania z drogą nr 2020D”. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego  gminy Kostomłoty dla obszaru położonego w obrębie Osiek. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia nieuwzględnionych uwag wniesionych do 
wyłożonego do publicznego wglądu projektu miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Kostomłoty dla terenów położonych w 
obrębach Bogdanów, Godków, Kostomłoty, Paździorno, Piotrowice, przewidzianych 
pod lokalizację farmy wiatrowej wraz z niezbędną infrastrukturą. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
gminy Kostomłoty dla terenów położonych w obrębach Bogdanów, Godków, 
Kostomłoty, Paździorno, Piotrowice, przewidzianych pod lokalizację farmy 
wiatrowej wraz z niezbędną infrastrukturą. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „ Strategii Rozwoju Gminy Kostomłoty  na 
lata 2016 – 2022 ". 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 
2016. 

19.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu przeciwdziałania przemocy w 
rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie, w gminie Kostomłoty na lata 
2016 – 2021. 



20. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów i ustalenia liczby punktów oraz 
wskazania niezbędnych dokumentów,  które będą brane pod uwagę w drugim 
etapie postępowania rekrutacyjnego do przedszkola przy Szkole Podstawowej w 
Kostomłotach oraz oddziałów przedszkolnych  w Szkołach Podstawowych w 
Mieczkowie i Karczycach dla których organem  prowadzącym jest Gmina 
Kostomłoty 

21. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat.  

22. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat (Zakład Usług 
Komunalnych w Strzegomiu).  

23. Podjęcie uchwały w sprawie: „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Kostomłoty na 2016 rok.” 

24. Podjęcie uchwały w sprawie wytypowania sołectwa dla uczestnictwa w programie 
Odnowa Wsi w Województwie Dolnośląskim. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów uzupełniających w sołectwie 
Godków. 

26. Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych.        
27.  Wnioski i zapytania. 
28.  Sprawy bieżące. 
29.  Zakończenie obrad XXI sesji Rady Gminy. 

 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Wnioskuję o ujęcie w porządku obrad dodatkowych 
projektów uchwał na dzisiejszej sesji: 
- uchwały w sprawie zwolnienia Zakładu Gospodarki Komunalnej w Kostomłotach z 
obowiązku wpłat do budżetu gminy Kostomłoty nadwyżki środków obrotowych 
- uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Średzkiemu na 
dofinansowanie zadania „Ścinka poboczy wzdłuż jezdni dróg powiatowych na terenie 
gminy Kostomłoty” 
- uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXX/160/12 Rady Gminy Kostomłoty z dnia 27 
listopada 2012 r. dotyczącej Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Kostomłotach 
- uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Średzkiemu na 
dofinansowanie zadania „Przebudowa drogi powiatowej nr 1606D na odcinku od początku 
miejscowości Karczyce do skrzyżowania z drogą 2020D” 
- uchwały w sprawie w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Kostomłoty 
- uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu po umowie 
zawartej na czas oznaczony do 3 lat w obrębie wsi Piersno. 
To jest 6 projektów uchwał. Prosiłbym bardzo szanowną radę o ujęcie w porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Ze wszystkimi projektami uchwał 
zapoznaliśmy się na komisjach połączonych 11 marca i w dniu dzisiejszym. Kto z radnych 
jest za wprowadzeniem - pozwolicie państwo, że nie będę odczytywał wszystkich uchwał, 
w związku z tym że odczytał je wójt - tylko przyjmiemy je blokiem. Kto z państwa 
radnych jest za przyjęciem każdej z poszczególnych uchwał z osobna do dzisiejszego 
programu sesji? 
kto jest za – 14 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Porządek został przyjęty jednogłośnie. 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie programu sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z  sesji w dniu 26.01.2016 r. oraz 08.02.2016 r. 
4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 
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5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
6. „15 minut dla wyborców”.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Kostomłoty na rok 2016.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko-Katolickiej 

p.w. św. Anny w Ramułtowicach. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko-Katolickiej 

p.w. św. Katarzyny w Piotrowicach. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko-Katolickiej 

p.w. św. Apostołów Szymona i Judy Tadeusza w Gościsławiu (dot. Mieczkowa). 
11. Podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko-Katolickiej 

p.w. św. Apostołów Szymona i Judy Tadeusza w Gościsławiu (dot. Bogdanowa). 
12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Średzkiemu 

na dofinansowanie przygotowania i sporządzenia Planu Zrównoważonego Rozwoju 
Publicznego Transportu Zbiorowego dla Powiatu Średzkiego (Planu 
Transportowego). 

13.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Średzkiemu 
na dofinansowanie zadania „Przebudowa drogi powiatowej nr 1606D na odcinku 
od granicy z powiatem Wrocławskim do skrzyżowania z drogą nr 2020D”. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego  gminy Kostomłoty dla obszaru położonego w obrębie Osiek. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia nieuwzględnionych uwag wniesionych do 
wyłożonego do publicznego wglądu projektu miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Kostomłoty dla terenów położonych w 
obrębach Bogdanów, Godków, Kostomłoty, Paździorno, Piotrowice, przewidzianych 
pod lokalizację farmy wiatrowej wraz z niezbędną infrastrukturą. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
gminy Kostomłoty dla terenów położonych w obrębach Bogdanów, Godków, 
Kostomłoty, Paździorno, Piotrowice, przewidzianych pod lokalizację farmy 
wiatrowej wraz z niezbędną infrastrukturą. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „ Strategii Rozwoju Gminy Kostomłoty  na 
lata 2016 – 2022 ". 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 
2016. 

19.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu przeciwdziałania przemocy w 
rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie, w gminie Kostomłoty na lata 
2016 – 2021. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów i ustalenia liczby punktów oraz 
wskazania niezbędnych dokumentów,  które będą brane pod uwagę w drugim 
etapie postępowania rekrutacyjnego do przedszkola przy Szkole Podstawowej w 
Kostomłotach oraz oddziałów przedszkolnych  w Szkołach Podstawowych w 
Mieczkowie i Karczycach dla których organem  prowadzącym jest Gmina 
Kostomłoty 

21. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat.  

22. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat (Zakład Usług 
Komunalnych w Strzegomiu).  

23. Podjęcie uchwały w sprawie: „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Kostomłoty na 2016 rok.” 

24. Podjęcie uchwały w sprawie wytypowania sołectwa dla uczestnictwa w programie 
Odnowa Wsi w Województwie Dolnośląskim. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów uzupełniających w sołectwie 
Godków. 

26.  Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia Zakładu Gospodarki Komunalnej w 
Kostomłotach z obowiązku wpłat do budżetu gminy Kostomłoty nadwyżki środków 
obrotowych. 
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27.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Średzkiemu 
na dofinansowanie zadania „Ścinka poboczy wzdłuż jezdni dróg powiatowych na 
terenie gminy Kostomłoty”. 

28.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXX/160/12 Rady Gminy 
Kostomłoty z dnia 27 listopada 2012 r. dotyczącej Statutu Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Kostomłotach. 

29.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Średzkiemu 
na dofinansowanie zadania „Przebudowa drogi powiatowej nr 1606D na odcinku 
od początku miejscowości Karczyce do skrzyżowania z drogą 2020D”. 

30.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Kostomłoty. 

31.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu 
po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat w obrębie wsi Piersno. 

32. Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych.        
33.  Wnioski i zapytania. 
34.  Sprawy bieżące. 
35.  Zakończenie obrad XXI sesji Rady Gminy. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak w imieniu rady gminy Kostomłoty oraz 
własnym a także wójt gminy Kostomłoty złożyli życzenia wszystkim sołtysom z okazji 
Dnia Sołtysa i zaprosili na słodki poczęstunek w trakcie przerwy.   
 
Ad. 3. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekty protokołów były wyłożone w 
Biurze Rady, do dnia sesji uwagi nie wpłynęły. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem  
protokołu z dnia 26.01.2016 r. oraz 08.02.2016 r., proszę o podniesienie ręki: 
kto jest za – 14 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Protokoły zostały przyjęte jednogłośnie. 
 
Ad.4. 
Wójt Gminy Stanisław Wicha złożył sprawozdanie z działalności Wójta Gminy za okres od  
dnia 17.01.2016 r. do dnia 03.03.2016 r. 

1. Podjęcie inicjatyw uchwałodawczych w sprawach ujętych w porządku obrad 
(projekty uchwał). 

2. Złożenie wniosku o dofinansowanie projektu pn. „Zagospodarowanie terenów 
przy gminnych obiektach rekreacyjno-sportowych”. 

3. Złożenie wniosku o dofinansowanie projektu pn. „Usuwanie azbestu oraz 
wyrobów zawierających azbest z nieruchomości położonych na terenie gminy 
Kostomłoty-III etap. 

4. Wydanie zarządzeń w sprawie: 
- określenia regulaminu pracy Komisji Konkursowej powołanej do rozpatrzenia ofert 
złożonych w ramach konkursu na realizację zadań publicznych przez organizacje 
pozarządowe i inne podmioty prowadzące działalność pożytku publicznego w roku 
2016 
- wykazu nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży: 

• dz. nr 539/8 o pow. 0,1040 ha obręb Kostomłoty (pod zabudowę 
mieszkaniową) 

• dz. nr 539/9 o pow. 0,0812 ha obręb Kostomłoty (pod zabudowę 
mieszkaniową) 

• dz. nr 206/13 o pow. 0,0785 ha obręb Kostomłoty (pod zabudowę 
mieszkaniową) 

• dz. nr 206/14 o pow. 0,0713 ha obręb Kostomłoty (pod zabudowę 
mieszkaniową) 
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- powołania składu Komisji Konkursowej do rozpatrzenia ofert złożonych w ramach 
konkursu na realizację zadań publicznych przez organizacje pozarządowe i inne 
podmioty prowadzące działalność pożytku publicznego w roku 2016 
- zasad zwrotu kosztów zakupu okularów korygujących wzrok w UG Kostomłoty 
- zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na 2015 r. 
- rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert na realizację zadań publicznych Gminy 
Kostomłoty w roku 2016 
- przyjęcia „Planu finansowania kosztów doskonalenia zawodowego nauczycieli w 
szkołach i placówkach dla których organem prowadzącym jest gmina Kostomłoty na 
rok 2016”  
- powołania komisji do wyboru oferty na partnera projektu w konkursie nr 
RPDS.10.02.01-IŻ.00-02-053/16 – „Zapewnienie równego dostępu do wysokiej 
jakości edukacji podstawowej, gimnazjalnej i ponadgimnazjalnej dla osi 
Priorytetowej 10 Edukacja” 
- powołania komisji do rozstrzygnięcia konkursu na wybór realizatora programu 
zdrowotnego pn. rehabilitacja lecznicza (fizjoterapia i kinezyterapia) mieszkańców 
gminy Kostomłoty 
- wykazu nieruchomości przeznaczonych do oddania w dzierżawę na czas określony 
do 3 lat: Kostomłoty dz. nr 70/23 o pow. 0,1913 ha (do dzierżawy 0,0600 ha) na 
Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych oraz 2 pomieszczenia o łącznej 
pow. 30 m² i bark przenośny o pow. 15 m²,  
- powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia przetargu na zadanie: 
„Budowa sieci wodociągowej Jakubkowice-Kostomłoty” 
- opracowania Wytycznych Szefa Obrony Cywilnej Gminy Kostomłoty do działalności 
w dziedzinie obrony cywilnej na terenie Gminy Kostomłoty w 2016 roku  
- rozpatrzenia uwag wniesionych do wyłożonego do publicznego wglądu projektu 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Kostomłoty dla 
terenów położonych w obrębach Bogdanów, Godków, Kostomłoty, Paździoro, 
Piotrowice, przewidzianych pod lokalizację farmy wiatrowej wraz z niezbędną 
infrastrukturą. 
5. Wydanie decyzji administracyjnych w sprawie: 
• warunków zabudowy i zagospodarowania terenu – 4 
• wycinki drzew - 16 
• nadania numerów porządkowych – 2 
• podziału nieruchomości – 3 
• warunków zabudowy o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego – 1. 

 
Ponadto w okresie od 10.01.2016 r. do dnia 10.03.2016 r. w UG Kostomłoty prowadzona 
jest kontrola kompleksowa przez RIO we Wrocławiu. 
 

 
Pisma wydane w Referacie Finansowym 

(wydział podatków)  
w okresie od 15.01.2016r. do 01.03.2016r. 

 

 
Liczba ogółem 

 

1. Liczba zaświadczeń wydanych w danym okresie 67 

2.  Decyzje dotyczące podatku 
 

2895, w tym: 

a. 
ustalające wysokość łącznego zobowiązania 
podatkowego (nakazy) 

2865 

b. 
zmieniające wysokość łącznego zobowiązania 
podatkowego (przypisy/odpisy) 

30 

3. Decyzje w sprawie ulg podatkowych 
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a. odroczenia Liczba ogółem = 0,  z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne =0 

b. rozłożenie na raty Liczba ogółem = 0, z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne = 0 

c. umorzenia Liczba ogółem = 1, z tego: 

Odmowne = 1 
Pozytywna w części =0 
Pozytywne = 0 

    
d. 

ulga z tytułu nabycia gruntów Liczba ogółem =0, z tego: 

 Odmowne = 0 
 Pozytywne =0 

 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Nie widzę chętnych 
do zabrania głosu. Zamykam dyskusję. 
 
Ad. 5. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Proponuję nie odczytywać tego 
sprawozdania. Otwieram dyskusję. Nie widzę chętnych do zabrania głosu. Zamykam 
dyskusję (sprawozdanie stanowi załącznik nr 1). 
 
Ad. 6. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Punkt „15 minut dla wyborców”. Może 
Pan Wicestarosta zechciałby zabrac głos? 
 
Wicestarosta Powiatu Średzkiego Grzegorz Pierzchalski – Przede wszystkim przyłączam 
się do tych życzeń dla sołtysów. Wszystkiego najlepszego również. Taka krótka 
informacja. W związku z tym, że jutro czyli 17 marca od godz.7.00 do godz. 15.00 w 
miejscowości Wichrów będą utrudnienia w ruchu, tam będzie kładziona nakładka i droga 
będzie częściowo zamknięta, oczywiście mieszkańcy wyjadą i wjadą. Za to przepraszamy. 
E-mailem poszły wiadomości do gmin i do wszystkich służb. Jest robiona przycinka gałęzi 
od Kostomłot do Piotrowic. Oczywiście drzewo można sobie brać, tylko troszeczkę 
sprzątać. Mieszkańcy mogą sobie to drzewo brać, a później my resztę sprzątniemy. 
Dziękuję. 
 
Marian Fita – Panie wójcie, ponieważ mamy w tej chwili firmę, która zmienia oświetlenie 
na ul. Słonecznej i w związku z tym zauważył pan prawdopodobnie, że są bardzo duże 
uszkodzenia na nawierzchni koło poczty, gdzie po nałożeniu nawierzchni przez nas 
sfinansowanej, zostało to zniszczone. W tej chwili jest to zabłocone do samej stacji trafo. 
Bardzo bym prosił, bo to jest na tym etapie, żeby dopilnować, żeby firma odtworzyła stan 
sprzed podjęcia robót. Dotyczy to chodników, gdzie są zapadnięte.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Nie widzę innych chętnych do zabrania 
głosu. Zamykam ten punkt obrad. 
 
Ad.7. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie  
zmiany budżetu gminy Kostomłoty na rok 2016. 
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Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uchwały uzyskał pozytywną 
opinię Komisji Budżetowej na dzisiejszym posiedzeniu. Otwieram dyskusję. Zamykam 
dyskusję. Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, 
proszę o podniesienie ręki? 
kto jest za – 14 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Dziękuję. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 
 
Ad.8. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie: 
udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. św. Anny w Ramułtowicach. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Również ta uchwała uzyskała  
pozytywną opinię Komisji Budżetowej. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. Kto z 
państwa radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, proszę o 
podniesienie ręki? 
kto jest za – 13 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 1 głos. 
Dziękuję. Uchwałę podjęto. 
 
Ad.9. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Proszę państwa mamy cykl trzech 
pozostałych uchwał. Proponuję nie odczytywać podstawy prawnej, natomiast przejdę już 
do samej treści.  
 
Janina Gawlik - Panie przewodniczący proszę, żeby nieodczytywać w ogóle tych uchwał 
tylko odnieść się do miejscowości i do kwoty. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Tak? Nie widzę sprzeciwu. Uchwała w 
sprawie: udzielenia dotacji dla Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. św. Katarzyny w 
Piotrowicach. Przyznaje się kwotę w wys. 10.000 zł, jednak nie więcej niż 70% 
rzeczywistego udokumentowanego kosztu prac.  Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. 
Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, proszę o podniesienie 
ręki? 
kto jest za – 13 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 1 głos. 
Dziękuję. Przy jednym wstrzymującym. 
 
Ad.10. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Uchwała w sprawie udzielenia dotacji 
dla Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. św. Apostołów Szymona i Judy Tadeusza w 
Gościsławiu (dot. kościoła w Mieczkowie). Uchwala się kwotę dotacji w wys. do 15.000 zł, 
jednak nie więcej niż 70% rzeczywistego udokumentowanego kosztu prac.  Otwieram 
dyskusję. Projekt uchwały również uzyskał pozytywną opinię Komisji.  
 
Marian Fita – Rozumiem, że chodzi o kościół św. Andrzeja, tak? 
 
Janina Gawlik - Ja jeszcze mam pytanie, bo zauważyliśmy, czy wstępnie nie było 10.000 
zł? Proszę sprawdzić, bo prawdopodobnie było po 10.000 zł. 
 
Rafał Hossa – Sprawdzę. 
 
Marian Fita - Było po 10.000 zł. 
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Rafał Hossa - Przepraszam bardzo za błąd. Ma być 10.000 zł. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Uchwala się wys. dotacji do kwoty 
10.000 zł, jednak nie więcej niż 70% rzeczywistego udokumentowanego kosztu prac.  
Czy jeszcze radni mają jakieś uwagi? Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za 
podjęciem uchwały z autokorektą w postaci 10.000 zł, proszę o podniesienie ręki? 
kto jest za – 13 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 1 głos. 
Dziękuję. Przy jednym wstrzymującym. 
 
Ad.11. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Uchwała w sprawie udzielenia dotacji 
dla Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. św. Apostołów Szymona i Judy Tadeusza w 
Gościsławiu (dot. kościoła w Bogdanowie). Ustala się wys. dotacji do kwoty 20.000 zł.  
Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w 
przedstawionej wersji, proszę o podniesienie ręki? 
kto jest za – 13 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 1 głos. 
Dziękuję. Przy jednym wstrzymującym. 
 
Ad.12. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Średzkiemu na dofinansowanie przygotowania i 
sporządzenia Planu Zrównoważonego Rozwoju Publicznego Transportu Zbiorowego dla 
Powiatu Średzkiego (Planu Transportowego). 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Uchwała uzyskała  
pozytywną opinię Komisji Budżetowej. Zamykam dyskusję. Kto z państwa radnych jest za 
podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, proszę o podniesienie ręki? 
kto jest za – 13 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 1 głos. 
Dziękuję. Przy jednym wstrzymującym. 
 
Ad.13. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Średzkiemu na dofinansowanie zadania 
„Przebudowa drogi powiatowej nr 1606D na odcinku od granicy z powiatem Wrocławskim 
do skrzyżowania z drogą nr 2020D”. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Uchwała uzyskała  
pozytywną opinię Komisji Budżetowej. Zamykam dyskusję. Kto z państwa radnych jest za 
podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, proszę o podniesienie ręki? 
kto jest za – 14 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Dziękuję. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 
 
Ad.14. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Przystępujemy do procedowania nad 
bardzo obszernymi treściowo projektami uchwał w sprawie miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzennego. Bardzo szczegółowo i długo dyskutowaliśmy na temat 
poszczególnych planów zagospodarowania przestrzennego na posiedzeniu połączonych 
komisji. Dlatego też będę odczytywał jedynie jakich miejscowości dotyczą konkretne 
uchwały i będę otwierał dyskusję w tej sprawie.    
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Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał tytuł projektu uchwały oraz 
podstawę prawną. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Nie widzę chętnych 
do zabrania głosu. Zamykam dyskusję. Kto z państwa radnych jest przyjęciem uchwały w 
przedstawionej wersji, proszę o podniesienie ręki. 
kto jest za – 14 głosów 
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów 
Jednogłośnie uchwała została przyjęta. 
 
Ad.15. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
rozpatrzenia nieuwzględnionych uwag wniesionych do wyłożonego do publicznego wglądu 
projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Kostomłoty dla 
terenów położonych w obrębach Bogdanów, Godków, Kostomłoty, Paździorno, Piotrowice, 
przewidzianych pod lokalizację farmy wiatrowej wraz z niezbędną infrastrukturą. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uchwały uzyskał pozytywne 
opinie połączonych komisji w dniu 11 marca. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. 
Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji proszę o podniesienie 
ręki? 
kto jest za – 9 głosów 
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 5 głosów. 
 
Ad.16. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał tytuł projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Proszę państwa podstawa prawna jest 
taka sama, natomiast jest to już całościowy plan wraz z zał. nr 2 w postaci uchwały, 
którą podjęliśmy przed momentem. W związku z tym nie będę odczytywał jej odczytywał. 
Otwieram dyskusję. Również projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię połączonych 
komisji w dniu 11 marca. 
 
Marian Fita - Jeżeli mogę panie przewodniczący, panie wójcie, panie starosto, szanowni 
radni, sołtysi, szanowni zebrani. Proszę państwa w związku  z tym, że zdaję sobie 
sprawę, że to jest już chyba ostatnia uchwała dotyczaca tej sprawy, jest to uchwała 
bardzo ważna dla mieszkańców i zgoda po konsultacjach społecznych dotyczyła sprawy, 
że cała infrastruktura związana z budową i lokalizacją zamyka się na strefie. Dlatego też 
proszę państwa pozwolicie, że zanim powiem, ja włączę dyktafon, ponieważ ja muszę 
mieć odpowiedź dla mieszkańców Kostomłotów, że działałem w tej sprawie zgodnie z 
prawem i z decyzją mieszkańców. Proszę państwa, konsultacje społeczne dotyczące 
budowy farmy wiatrowej na terenach położonych po południowej części były 
zaakceptowane, poparte społecznie tym, że tak jak mówiłem już na komisji, ogromne 
środki, ogromne, porównując do naszego budżetu jaki gmina posiadała, były to znaczne 
środki, które wzbogacały budżet gminy. Ponadto w rozmowach od kilkunastu lat, a 
uczestniczyłem od początku, starałem się być i uczestniczyć w rozmowach, mówione 
było, że cała infrastruktura, która będzie zlokalizowana na tej strefie, łącznie ze stacją 
GPO i GPZ zamknie się na terenie i pozwoli to na usadowienie ewentualnych inwestorów 
w związku ze zwiększeniem mocy, jaką będziemy mieli na tej strefie. Po latach okazuje 
się, że nic nie pozostało z tych rozmów, które żeśmy prowadzili my jako radni, gdzie 
mieliśmy zapewnienia, że to się rozwija, że to będzie dwie firmy. Tak jak państwu 
mówiłem na komisji, w tej chwili pozostała jedna firma, która prowadzi rozmowy i jako 
mieszkańcy to poparcie spadło. Nie jest tak panie wójcie jak pan mówi, że mieszkańcy 
pytają kiedy wreszcie to stanie. Mieszkańcy pytają, kiedy wreszcie będą miejsca pracy. Ja 
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z całą pewnością po doświadczeniach tych kilkunastu lat mogę państwu powiedzieć, że 
prawdopodobnie skończy się kadencja, być może te wiatraki staną, ale może nie być ani 
jednego zakładu pracy w tym czasie. Ja panie wójcie bardzo pana szanuję, bo 
współpracowaliśmy razem. Pan był jako prezes firmy zadowolony i ze mnie myślę, ja 
byłem zadowolony  z pana i do dzisiaj w niektórych sprawach. Niemniej panie wójcie tu 
działamy na rzecz gminy, na przyszłość gminy. Jeszcze chciałem powiedzieć, że w 2018 r. 
już mogą zacząć się prace na budowę linii wysokiego napięcia, która będzie decydująca o 
tym, że będą mogły stawać zakłady czy inwestycje, które na terenie gminy mogą się 
osadawiać. Dlatego też w związku  z tym, że społeczeństwo, szczególnie tu Kostomłoty 
jest podzielone i uważa w większości, że zostało wprowadzone w błąd, pozwoliłem sobie 
nagrać tą wypowiedź, żebym mógł to przedstwić jako argument, że do końca starałem się 
walczyć. Proszę państwa, przez te lata zmieniły się tak przepisy, że być może za 2-3 lata 
powiedzą, że dawajcie …… prąd doprowadzimy. Tym bardziej, że w 2018 może być już 
początek budowy linii wysokiego napięcia. Dziękuję bardzo.          
 
Janina Gawlik - Panie przewodniczący, panie wójcie, szanowna rado. Jestem też jakby 
zobowiązana do wypowiedzenia się w tej sprawie, ponieważ za kadencji, kiedy ja 
przewodniczyłam radzie podejmowaliśmy uchwałę w sprawie wiatraków, a także ostatnią 
uchwałę, żeśmy uchylili. To nie było efektem tego, czy ktoś jest za osobą, czy nie za 
osobą, to było rozważanie tego, czy nasza gmina powinna mieć farmy wiatrowe na swoim 
terenie, a zwłaszcza tereny tuż przy autostradzie, gdzie są atrakcyjne tereny pod zadania 
inwestycyjne, czyli pod zakłady pracy. To, że uchwała została uchylona na początku tej 
kadencji sądziłam, że kilka spraw także unormujemy przez ten czas, kiedy dojdzie do 
podjęcia uchwały. W pierwszej kolejności tak jak tu pan radny powiedział, inicjatywą 
wiatraków było to, że prąd pozostanie na gminie Kostomłoty. To było priorytetowe i jakby 
mobilizujące do działań w tej sprawie. Kiedy okazało się, że tego prądu nie będzie, jakby 
stało się głównym celem tych farm wiatrowych, że gmina będzie miała z tego tytułu 
dochody. Wiele żeśmy tutaj przedyskutowali, nawet radni sugerowali, żebyśmy wzięli 
oświadczenia od firmy by szacunkowo oszacowała te dochody, żeby było oświadczenie, 
kto ponosi odpowiedzialność za odszkodowania, za zdarzenia losowe. No niestety 
żadnych oświadczeń, które były …… nie otrzymaliśmy od firmy, która tym się zajmuje. Ja 
rozumiem, przyjeżdża firma z daleka, stawia farmy wiatrowe i odjeżdża. I ta firma tutaj 
nie żyje. My musimy w tym środowisku żyć, mieszkać. Pamiętajmy, że podejmujemy 
decyzję nie na rok, nie na 10, ale podejmujemy decyzję na następne pokolenie, czyli 
minimum 20 lat. Nie wiem, czy dożyję, kiedy te wiatraki powstaną i te tereny znikną, ale 
chiałabym też wyrazić swoją opinię. W związku z tym, że nie ma tych oświadczeń, nie ma 
tych zapewnień, nie ma pewności, co będzie dalej, to tak jak chyba sam pan wójt 
powiedział, że jeszcze nie wiadomo, czy ta farma wiatrowa powstanie, ale nie mamy tej 
pewności, dlatego uważam, że jednak powinniśmy nie podejmować tej uchwały. Długo 
nad tym myślałam, dlatego że jest rzeczą oczywistą, że jeżeli nie będzie tej uchwały, nie 
będzie tych 6 wiatraków, bo firmie się po prostu to nie opłaci. I teraz myślę i poddaję pod 
dyskusję każdemu radnemu. Niech każdy radny sam osobiście zdecyduje, czy chciałby 
mieć 500 m od domu taki wiatrak, bo na to ludzi skazujemy jako radni. Jesteśmy 
radnymi gminy i powinniśmy o tych mieszkańców gminy dbać. A każdy radny sam przy 
głosowaniu zdecyduje, czy jest za farmami wiatrowymi, czy nie. Pewnie, oglądaliśmy 
farmy wiatrowe, tylko pamiętajmy jedno, oglądaliśmy wiatraki dużo niższe, niższej mocy. 
Nie do końca mnie przekonało, że u nas będzie tak ślicznie i przestronnie i na pewno 
bogato. Zastanawiam się za ile my możemy społeczeństwo sprzedać, 500 tys., 600 tys., 
nie wiem. Może jestem w błędzie, jest to moje zdanie i jako była przewodnicząca 
powinnam na ten temat się wypowiedzieć, co dzisiaj czynię i myślę, że nie powinniśmy 
podejmować uchwały i nie wprowadzać wiatraków. Żadna gmina rozwijająca się nie ma 
farmy wiatrowej na swoim ternie. Dziękuję.   
 
Ryszard Pisarek – Panie przewodniczący, panie wójcie, szanowna rado, szanowni sołtysi, 
goście zaproszeni. Tak, Ryszard Pisarek wstaje i mówi, tak, ja jestem za budową tych 
wiatraków, dlatego że ja jestem świdomy. Tu sołtysi też są, chcemy rozwoju gminy 
Kostomłoty. Ja krótko panie przewodniczący. Proszę państwa pracowałem na terenie 
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województwa legnickiego. Jawor niedaleko tutaj od nas, 40 km. Jest farma wiatrowa 
Legnickie Pole. Rozmawiam z mieszkańcami Legnickie Pole i oni są dumni, są zadowoleni. 
Jeżeli państwo jedziecie autostradą to widać obiekt. I jeszcze pani przewodnicząca była 
nie powiedziała tego głośno, że położony wiatrak na wys. 200 m i budynek mieszkalny, 
który jest usadowiony do wys. 10 m to przyjmuje wiecie, jakie decybele? 40 decybeli. Był 
tutaj pan ekspert od hałasu, pan doktor, była plansza i było mówione. I to trzeba było 
mówić radnym. To nie jest tak, że ja mam, przepraszam najmocniej państwa, ja dzisiaj 
zapomniałem przynieść, bo ja będę stawiał też farmę wiatrową u siebie w domu. Każdy 
może sobie postawić wiatrak i mieć swoją elektrownię, i będzie korzystał na swojej 
granicy działki. Można? Można. Ja proszę państwa kończąc, ja głosowałem i nie będę 
wycofywał się, głosowałem na samym początku, bo tutaj była bardzo podniosła dyskusja 
na temat budowy tych ferm wiatrowych. Głosowałem za, tak, bo ja jestem świadom jako 
radny, bo wyborcy mnie wybrali, że po prostu głosuję za rozwojem gminy. Dwoma 
rękoma będę głosował. Dziękuję serdecznie. 
 
Marian Fita – Jeszcze w ramach uzupełnienia. Panie przewodniczący, panie radny, żeby 
pan źle nie zrozumiał. Ja też byłem za, ja tam jeździłem. Szanowni państwo umowa była 
jedna, cała infrastruktura zamyka się na naszej strefie. Nie może być tak, bo tak 
zakończymy kadencję, że prąd popłynie do Kątów, a my nie będziemy mieli nic z tego, a 
zgoda tu, tego środowiska była taka i polegała na tym, że cała infrastruktura zamyka się 
tu i budowane będą zakłady na terenie gminy. A być może wiatraki staną tak jak 
powiedziałem i nic poza tym. Jest jeszcze jedna sprawa proszę państwa, która jest 
przeoczana. Wszystkie siłownie mają stanąć w odległości minimum 1000 m od turbiny 
pierwszej i tak się mieścimy, ale została nam Osieczyna proszę państwa. Kto wie, 
Osieczyna leży na terenach prywatnych, jeżeli dobrze się orientuję. Kto poniesie 
odpowiedzialność za tych ludzi, bo być może prawo zmusi do tego, że należy tych ludzi 
wysiedlić. Na kogo spadnie ten ciężar?        
 
Iwo Iwaszków – Drodzy państwo ja oczywiście jestem za wiatrakami. To nie tak, jak pan 
radny tu mówi, że zostaniemy z niczym, z wiatrakami. Zostaniemy z kwotą podatku od 
nieruchomości, roczną od jednego wiatraka od 100 do 150 tys. od jednego wiatraka. Tak 
zapewniał nas pan, który był i ja mu wierzę. Razy 9 i łatwo policzyć ile to jest pieniędzy. 
Poza tym, jeśli chodzi o hałas. Te hałasy się nie kumulują. 40 decybeli, pan to 
wytłumaczył dokładnie. Autostrada generuje ok. 50 i ponad 50 decybeli. Te hałasy się nie 
kumulują, tak że nie będziemy nic słyszeć na pewno.  
 
Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda - Prawdę mówiąc wiara wiarą. Ja bardzo bym chciała, 
żeby było te 100 tys. Ale ja bym chciała, żeby były większe gwarancję, tak jak w obrocie 
biznesowym, czy nawet  w umowach. Jakakolwiek. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Panie przewodniczący, szanowni radni. Ponoć wiara czyni 
cuda. My oczekujemy od firmy, która będzie kiedyś w przyszłości i może będzie budować, 
żeby podpisała, że daje 1 mln, 2 czy 5 mln rocznie, że zrobi nam drogi, wszystko, a nie 
widomo, w nocy uchwalą ustawę o OZE i w ogóle nic w Polsce nie powstanie, a oprócz 
tego zostaną wyłączone wszystkie farmy wiatrowe na lądzie, a my tu dyskutujemy. 
Natomiast, jeśli chodzi o podatki. Dostarczyłem radnym ile podatku ma Legnickie Pole. 
Tam jest 47 megawatów i jest 2.170.000 zł. Tyle w deklaracjach jest, tyle dostają. Nie 
widomo jaki będzie podatek kiedyś w przyszłości, my nie decydujemy. Nie decyduje rada, 
nie decyduje wójt, trudno gdybać. Wiele tutaj wypowiedzi jest takich, gdzie na komisji 
zostało wyjaśnione i nie było zastrzeżeń. Wyjaśniona była Osieczyna, którą się pan radny 
mocno martwi. To są tereny rolnicze. Wyjaśniamy, nie było pytań. Nie było mowy o tych 
500 m., tutaj pani radna mówi itd. Jest 1000. Ktoś mówił 500. Pani mówiła 500. Jeżeli w 
ogóle będą wiatraki budowane musi być zgodnie z decyzją środowiskową, która jest 
ostateczna z 2013 chyba z października i jest 1000 m od zabudowań w dniu wydania 
ostatecznej decyzji. Czy firma będzie budować 6, trudno mi powiedzieć. Może wybudować 
6. Czy będzie budować? Budować może 9. Czy w ogóle będzie budować? Czy w ogóle 
przepisy będą takie, że dadzą możliwość budowy? Mówi tutaj pani radna montaż 
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finansowy. Przepraszam, jak nie ma ustawy o tych certyfikatach zielonych itd., jaka 
będzie to opłata, jak można zrobić montaż finansowy? To tak samo, jak byśmy zrobili 
montaż finansowy na budowę ZUM, gdzie mamy kontrakt na rok i robimy montaż 
finansowy, szykujemy dofinansowania. Może być to publiczno-prywatne. itd., firma 
prywatna mówi od razu, daj mi z NFZ kontrakt minimum na 10 lat, żeby coś zrobić. Jeżeli 
nie ma to jak może jakakolwiek firma, czy nawet wójt nie podpisze żadnego 
porozumienia, jak nie wie, jakimi środkami dysponuje. Jeśli chodzi o podłączenie 
podstrefy LSSE, jeśli chodzi o energię elektryczną Tauron. Panie radny nie jest prawdą, 
Tauron nie ma w ogóle w planie ani w 2018, ani w 2019, ani w 2020, bo jestem w 
ciągłym kontakcie z dyrekcją i to jest nieprawda. To jest raz. Po drugie. My się martwimy 
o ubezpieczenia, czy już ubezpieczone są wiatraki, oświadczenia, przecież nie ma nic 
jeszcze. My dzisiaj debatujemy tylko nad planem zagospodarowania przestrzennego. 
Tylko i wyłącznie. To jest uchwała planu, wycinku danej gminy. My nie dyskutujemy, czy 
ciężarówka tam będzie jeździć. Poza tym, w pełnym szacunku dziękuję za pochwałę panie 
radny, ale do dnia dzisiejszego, a był okres 2 czy 3 miesiace z mieszkańców Kostomłot 
nie wniesiono ani jednej uwagi. Nie ma uwag żadnych mieszkańców Kostomłot, czyli tutaj 
nie ma w ogóle uwag, które możnaby było rozpatrywać. Tereny rolnicze, już mówiłem. 
Wiele spraw i bardzo się cieszę, tzn. taką opinię mam, bo nawet z radnymi rozmawiałem, 
że ten ekspert, który był od hałasu bardzo dobrze to tłumaczył. Nie ma coś takiego. Może 
szanowni radni, którzy byli na komisji to wiedzą, bo pan wytłumaczył. Natomisat, jeśli 
chodzi o gości to chciałem powiedzieć, że nie ma coś takiego, jak akumulacji hałasu. I 
np. autostrada daje 60 decybeli, wiatrak daje 40, to nie ma 100 decybeli, tylko jest 60 
te, co daje autostrada. Nie ma coś takiego, że się zsumuje hałas. Coś takiego nie istnieje 
i nigdy nie istniało. Także tutaj jest to bezpieczne i nie ma żadnego jakiegoś 
niebezpieczeństwa. W związku z tym szanowni państwo my mamy, szanowni radni wiedzą 
dokładnie, szanowni sołtysi też, ale żeby goście wiedzieli, my mamy w gminie tylko 1 mln 
zł na inwestycje rocznie. Jeżeli szansa jest taka, jeżeli w ogóle to powstanie, kiedyś ta 
farma, będziemy dla przykładu mieli 1 mln dodatkowo, czyli mamy dwukrotnie więcej na 
inwestycje. Tak to wygląda, dlatego wnioskuję, aby podjąć tą uchwałę.  
 
Janina Gawlik - Ja tylko ad vocem. Dziękuję panie wójcie, że pan potwierdził, że 
praktycznie na dzień dzisiejszy nic nie wiemy. Nie wiemy, czy będzie 1 mln, czy będzie 
100, bo nie wiemy. Ustawodawca jest w trakcie prac, a to był główny argument. 
Głównym uzasadnieniem, jeszcze raz powtarzam na dzień dzisiejszy, że będziemy mieli 
duże pieniądze, tylko że nic nie wiemy. Nie wiemy jakie pieniadze, jakie podatki będą, 
dlatego trudno tutaj używać argumentów. Zadam jeszcze raz pytanie. Jeżeli tak mało 
wiemy co będzie, co ustawodawca szykuje, to po co my się tak śpieszymy?  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Panie przewodniczący, szanowni radni, szanowni goście. 
Tym tokiem myślenia powinniśmy nic nie robić. Nie wiemy, ile będziemy mieli subwencji 
oświatowej, to mamy dzieci nie uczyć? Przepraszam bardzo, bo nie mamy jeszcze. Nie 
wiemy dokładnie, czy utrzyma się PIT i CIT w dochodach samorządu. Też nie wiemy. Nie 
wiemy co za tydzień może być, może jakaś ustawa, gdzie dodatkowe zadania dostanie 
gmina i będzie musiała wykonać. Jeżeli my byśmy się patrzyli, że mamy mieć 100%, 
przez 10, przez 20 lat ma być to by nic nie zrobimy. Samorząd by siedział, ręce załamał i 
nic nie robił. My robimy wszystko i to jest moim obowiązkiem i sądzę także radnych, żeby 
wspierali wójta. My pracujemy i debatujemy na podstawie przepisów w dniu dzisiejszym 
obowiązujących. My nie szukamy i nie mamy prawa szukać dziury w całym, gdzie który 
minister coś pomyśli i jakieś propozycje były itd. My się nie możemy opierać na żadnych 
propozycjach tylko to, co mamy na dzisiaj.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Na dzień dzisiejszy wiadomo, bo 
ustawodawca określa, to jest 2% od wartości budowli, przy czym, zgodnie z 
wyjaśnieniami ministerstwa finansów do wartości budowli bierze się fundament i mówiąc 
krótko tą sztycę, bez gondoli i bez wiatraku. I to jest kwestia określenia sobie wartości 
być może takiego wiatraka, który ma być od 1 do 3 mln. Przy 1 mln to będzie inny niż 
przy 3 mln, ale na dzień dzisiejszy tak to wygląda. Trzeba dodać drugą rzecz, tak jak pan 
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wójt powiedział, pojawiają się ciągle nowe projekty, chociażby pewnie część z państwa 
wie, że w lutym tego roku został wniesiony przez grupę posłów projekt poselski odnośnie 
inwestycji w zakresie elektrowni wiatrowych, który określa, że do wartości bierze się 
całość już budowli, czyli łącznie już z gondolą i wiatrakami, ale to jest projekt. Nie 
widomo, czy ten projekt przejdzie przez pracę sejmu w takiej wersji i taki zostanie 
zatwierdzony. W tym projekcie ustawy mówi się o 2 km odległości. Na dzień dzisiejszy 
mówimy o tym co mamy, natomiast o tym, co możemy mieć jest w fazie ewentualnych 
projektów. Nie wiadomo, co z tego będzie. Chciałem się odnieść jeszcze do jednej 
sprawy. Pani użyła w momencie swojej wypowiedzi takiego chyba nieodpowiedniego 
słowa jak sprzedawać. Sprzedawać w kontekście tak jakby radni dzisiaj coś sprzedawali. 
Sprzedawali gminę za wiatraki. Myślę, że nie w tych kategoriach należy patrzeć, bo gdyby 
tak patrzeć, to można powiedziec tak - te 6, które rada podjęła ileś lat temu to też jest 
sprzedaż. Ale rzeczywiście były brane pod uwagę różne aspekty, chociażby taki, że ten 
prąd miał zostać tutaj. Ja wtedy pytałem jakie mamy zabezpieczenia w umowach  z tymi 
firmami, że rzeczywiście to zostanie wybudowane. Też nie dostałem odpowiedzi, a 
prosiłem. Tłumaczono, że nie można, że pewne rzeczy są niepewne. Dzisiaj wracamy do 
tego samego, o czym ja wtedy mówiłem. Wiemy tyle, że mamy 6 zatwierdzonych, a 3 w 
trakcie. Teraz pytanie, czy stosować różną argumentację do tych 6 które były,  a różną do 
tych? No nie, wydaje mi się, że taką samą trzeba. W związku z powyższym uważam tak -  
rozmawiajmy na temat tego, co jest dzisiaj. Miejmy w aspekcie to, co za chwilę nas 
czeka, być może, że zostanie to uchwalone.  
 
Marian Fita -   Z szacunkiem panie wójcie, bo widzę, że zaczynamy sobie słodzić, nie o to 
chodzi. Chciałem sprostować jedno panie wójcie. Pan powiedział, że Tauron nie brał pod 
uwagę. Przecież na spotkaniu wiosną, w zeszłym roku, to było jedno ze spotkań, gdzie 
powiedział, że biorą pod uwagę rozbudowę linii wysokiego napięcia Kąty Wr.-Żarów, 
zahaczając o Kostomłoty. Już nie? No to my nie wiemy. I sprawa druga. Proszę państwa 
ja tu nie będę polemizował, bo nie na tym gra polega. Ja mówię to, co zatwierdzili 
mieszkańcy. Cała infrastruktura ze wszystkim zamykają się na tym, że są wpływy do 
budżetu, bo brane były jeszcze pod uwagę siłownie, które miały powstać, które już w tej 
chwili nie powstaną, bo miało być ich dużo więcej. Możemy skrzywdzić mieszkańców, 
tego dzisiaj nikt nie wie. Proszę państwa tak samo jak z tą subwencją. Tu pan powiedział, 
że może wpłynąć, ile tego jest, tego też nie wiemy, ale ci radni, którzy byli w poprzedniej 
kadencji, ja to mogę z całą pewnością powiedzieć państwo radni, że subwencja jaka 
wpływała na oświatę pokrywała wszelkie zapotrzebowania na całą oświatę. Dzisiaj nam 
grozi pod koniec minionej kadencji, do samych Karczyc dopłacaliśmy 500 tys. o ile dobrze 
pamiętam. Bierzmy to proszę państwa pod uwagę, że może być zrzucone to wszystko na 
samorząd i zero zewnętrznych środków. Dostaliście jakieś tam podatki i na tym 
poprzestańcie i się rządźcie. Dlatego ja już nie będę się więcej na ten temat wypowiadał. 
Moje zdanie jest zdecydowane. Jestem zdecydowanie przeciw.  
 
Iwo Iwaszków – Ja chciałem zapytać radnych z poprzednich kadencji, bo ja jestem 
radnym pierwszą kadencję, od którego roku trwają dyskusje na temat farmy wiatrowej? 
W którym roku się zaczęły?  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Od 2000, od 2008 r. nawet. 
 
Iwo Iwaszków – W ogóle kiedy się zaczęły? 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Przepraszam, 16 lat. W 2000 r. 
 
Iwo Iwaszków – No nie wiem, wydaje mi się, że to już dużo czasu upłynęło, żebyśmy w 
końcu coś zaczęli robić z tą farma wiatrową, a nie od 16 lat ….. Nieważne, 16 lat to chyba 
długo. 
 
Marian Fita -  Panie radny jest pan radnym z Kostomłotów. Nie chciałem tego mówić, ale 
muszę powiedzieć. Panie radny nie uczestniczył pan w konsultacjach, nie słuchał pan 
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argumentacji mieszkańców, dlatego powiedziałem panu jeszcze w zeszłym roku, że radny 
drugi z Kostomłotów powiedział, że jest przeciwny, a pan powiedział, że ma pan swoje 
zdanie wyrobione. Ma pan do tego prawo i tyle powiem.  
 
Janina Gawlik - Może ad vocem do pana przewodniczącego słów. To pan powiedział panie 
przewodniczący, że użyłam słowo sprzedaży. Tak, dlatego, że jak wrócimy do tej dyskusji, 
kiedy podejmowaliśmy uchwałę o uchyleniu, to wtedy zorientowaliśmy się z jaką firmą 
mamy do czynienia, że prosiliśmy o jedno, firma nie przedstawiała. Zresztą do 
dzisiejszego dnia nie wiemy do końca na czym stoimy. Natomiast, jeśli chodzi o 
pozyskiwanie dochodów to gwarantuję, jeżeli się znajdzie firma na strefie koło 
autostardy, to podatek od nieruchomości wcale nie będzie większy, jeżeli będzie firma 
pod dachem i będzie zatrudniała ludzi. I nie potrzeba mieć wiatraków. I tylko tyle 
chciałam powiedzieć. 
 
Ryszard Pisarek – Zgłaszam wniosek formalny panie przewodniczący na pana ręce o 
zamkniecie dyskusji na ten temat. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Ale zanim poddam wniosek, jeszcze pan 
radny zgłaszał się przed. 
 
Marek Pomykała – Zostałem wybrany radnym w 2014 r. i były rozmowy prowadzone 
właśnie o tych elektrowniach wiatrowych. Dochodzę w tym momencie do wniosku 
takiego, że my jesteśmy naprawdę niepotrzebni tutaj, bo rozmowy, które były 
prowadzone wcześniej na komisjach i na tej której uczestniczyłem, przedstawiony właśnie 
hałas, odległości, na jakich wysokościach, wszystko. Nie wiem, dlaczego cofnięte, jak 
rada uchwaliła 6 wiatraków, elektrowni wiatrowych, miało być 9 i 3 cofnęła, teraz jakby 
rozmawiamy na temat tych 3 wiatraków. Z tych wszystkich informacji, które zebrałem to 
żeśmy się cofnęli o 16 lat. Wcześniej były rozmowy prowadzone, że będzie pociągnięta 
linia, na samym początku energetyka, zakład energetyczny, miała być pociągnięta linia na 
strefę……., tylko firma, która stawia te wiatraki. Proszę państwa cofnęliśmy się nie o 16, 
tylko może o 20 lat. Jestem za tym, żeby te elektrownie powstały.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy jeszcze ktoś z państwa chciałby 
zabrać głos w tej sprawie? Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię połączonych komisji  
w dniu 11 marca. Kto z radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, 
proszę o podniesienie ręki? 
kto jest za – 9 głosów  
kto jest przeciw – 4 głosy 
kto się wstrzymał – 1 głos. 
Dziękuję. Uchwała została podjęta. 
 
Ad.17.  
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia „Strategii Rozwoju Gminy Kostomłoty  na lata 2016 – 2022". 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram dyskusję. Projekt uchwały 
uzyskał pozytywną opinię Komisji Budżetowej. Były uwagi. Wszystkie uwagi zgłoszone 
przez radnych na komisji zostały uwzględnione i poprawione w treści Strategi.  
 
Iwo Iwaszków - Drodzy państwo ja chciałbym podziękować jeszcze raz wszystkim, którzy 
się zaangażowali w tworzenie Strategii Rozwoju Gminy również panią, które zredagowały 
to wszystko. Bardzo się cieszę i jeszcze raz to podkreślę, że mój pomysł ze 
zorganizowaniem spływów kajakowych na rzece Strzegomce został również uwzględniony 
w Strategii Rozwoju Gminy i nadmieniam, że jestem gotowy oczywiście zająć się  
przygotowaniem infrastruktury pod spływ, tak jak byłem gotowy kilka lat temu, gdy 
robiliśmy strategię poprzednią. Natomiast oczekuję tutaj od władz gminy tego, że zajmie 
się tą sprawą prawno-formalną i tutaj trzymam pana wójta za słowo, że będzie rozmawiał 
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z właścicielami rzeki.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Kto z radnych chiałby jeszcze zabrać 
głos? Nie widzę. Zamykam dyskusję. Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w 
przedstawionej wersji z uwzględnieniem uwag, które na komisji wnieśliśmy, proszę o 
podniesienie ręki? 
kto jest za – 14 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Dziękuję. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 
 
Ad.18.  
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2016. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uchwały uzyskał pozytywną 
opinię Komisji w dniu 11 marca. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. Kto z państwa 
radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, proszę o podniesienie ręki? 
kto jest za – 14 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Dziękuję. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 
 
Ad.19.  
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w 
rodzinie, w gminie Kostomłoty na lata 2016 – 2021. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uchwały uzyskał pozytywną 
opinię Komisji. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. Kto z państwa radnych jest za 
podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, proszę o podniesienie ręki? 
kto jest za – 14 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Dziękuję. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 
 
Ad.20.  
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał tytuł projektu uchwały w sprawie 
określenia kryteriów i ustalenia liczby punktów oraz wskazania niezbędnych dokumentów,  
które będą brane pod uwagę w drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do 
przedszkola przy Szkole Podstawowej w Kostomłotach oraz oddziałów przedszkolnych  w 
Szkołach Podstawowych w Mieczkowie i Karczycach dla których organem prowadzącym 
jest Gmina Kostomłoty. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Pytanie, wniosek. Czy odczytywać dość 
długą uchwałę? 
 
Radni – Nie (jednogłośnie). 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uchwały uzyskał również 
pozytywną opinię połączonych Komisji po długiej dyskusji. Otwieram dyskusję. Zamykam 
dyskusję. Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, 
proszę o podniesienie ręki? 
kto jest za – 14 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
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Dziękuję. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 
 
Ad.21.  
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas 
oznaczony do 3 lat. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uchwały uzyskał również 
pozytywną opinię połączonych Komisji. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. Kto z 
państwa radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, proszę o 
podniesienie ręki? 
kto jest za – 14 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Dziękuję. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 
 
Ad.22.  
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas 
oznaczony do 3 lat (Zakład Usług Komunalnych w Strzegomiu).  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uchwały uzyskał pozytywną 
opinię połączonych Komisji. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. Kto z państwa 
radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, proszę o podniesienie ręki? 
kto jest za – 14 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Dziękuję. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 
 
Ad.23.  
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie  
„Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 
na terenie gminy Kostomłoty na 2016 rok.” 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Również pozytywna opinia połączonych 
Komisji. Otwieram dyskusję.  
 
Iwo Iwaszków – W programie jest napisane, że wyłapywanie zwierząt przez schronisko w 
Jeleniej Górze kosztuje gminę 50 tys. zł. W jakiej to jest skali? Rozumiem, że w skali 
rocznej? 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Tak. 
 
Ryszard Pisarek – Ponieważ ten punkt tu rozpatrujemy i są sołtysi, ja mam takie 
zapytanie, czy sołtysi znają numer, jeżeli jakiś zwierzak jest znaleziony, żeby zadzwonić 
do tej firmy? 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Myśmy w Biuletynie dawali taką informację, że to jest 
schronisko z Jeleniej Góry z tym, że tutaj też taka dyskusja była na komisjach odnośnie, 
czy pracownik ma dyżurowćc 24 h w gminie, bo jak ktoś zgłosi pieska. Nie ma takiej 
możliwości dyżurów, ponieważ pracownicy dyżurują tylko w razie wyższego stanu klęski 
żywiołowej, gdzie mamy telefony podane i wtenczas są oni dyspozycyjni. Pracownikom, 
którzy by mieli dyżury musiałbym dawać wolne. Tutaj nie ma możliwości. Jak jest pilna 
sprawa to należy zgłosić do Jeleniej Góry, do schroniska, ale raczej takich spraw jest 
bardzo mało, które wypadają w te dni wolne. To nie jest przypadek, że znalazł się pies i 
nie wiadomo, czy właściciel go nie szuka, bo różnie to jest. Jelenia Góra odławiła nam 2 
pieski i okazało się, że z Kątów, nawet u siebie w kojcu przetrzymywałem przez weekend 
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i później z Kątów się zgłosiły osoby, bo po czipie doszli w schronisku skąd ten pies. A on 
był nawet z Łodzi. I Łódż przekazała do Kątów. Okazało się, że ktoś specjalnie otworzył 
bramę i wypuścił. Czasem delikatnie do tego podchodzimy, bo nas to kosztuje. 
  
Ryszard Pisarek – Dziękuję panu wójtowi za wyjaśnienie, ale ponieważ taką gablotę 
prowadzę informacji i wieś żyje dniem jutra prosiłbym serdecznie poprzez Biuletyn, bo to 
jest temat bardzo ważny. Muszę państwu powiedzieć, że są zwierzaki. Sam zauważyłem 
dzika wjeżdżając na teren drogi powiatowej. Dzik leżał po prawej stronie drogi 
powiatowej i szybko mi się udało, bo poprosiłem w gminie i szybko zabrano dzika. Można 
taką informację telefoniczną powtórzyć, żeby nie zawracać głowy gminie, ponieważ mamy 
zawartą umowę z firmą. A takie telefony, żeby były dostępne dla państwa i wtedy sołtys 
wie, jak się ma zachować. 
  
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie wójcie dobrze byłoby, żeby to się 
ukazało w BIP-ie, Biuletynie i na stronie internetowej. Każdy kto będzie potrzebował to 
wejdzie i ściągnie sobie to, w Biuletynie to ci, którzy nie mają dostępu do internetu.  Czy 
jeszcze ktoś chciał z radnych zabrać głos? Nie widzę. Zamykam dyskusję. Kto z państwa 
radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, proszę o podniesienie ręki? 
kto jest za – 13 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 1 głos. 
Dziękuję. Uchwałę podjęto.  
 
Ad.24.  
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
wytypowania sołectwa dla uczestnictwa w programie Odnowa Wsi w Województwie 
Dolnośląskim. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uchwały uzyskał pozytywną 
opinię połączonych Komisji. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. Kto z państwa 
radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, proszę o podniesienie ręki? 
kto jest za – 14 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Dziękuję. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 
 
Ad.25.  
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
zarządzenia wyborów uzupełniających w sołectwie Godków. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uchwały uzyskał pozytywną 
opinię połączonych Komisji. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. Kto z państwa 
radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, proszę o podniesienie ręki? 
kto jest za – 14 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Dziękuję. Uchwałę podjęto jednogłośnie. Chciałem podziękować w tym miejscu 
dotychczasowej pani sołtys i radzie sołeckiej za pracę i życzyć udanego wyboru w czasie 
wyborów 30 marca. 
 
Ad.26.  
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
zwolnienia Zakładu Gospodarki Komunalnej w Kostomłotach z obowiązku wpłat do 
budżetu gminy Kostomłoty nadwyżki środków obrotowych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uchwały uzyskał pozytywną 
opinię połączonych Komisji. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. Kto z państwa 
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radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, proszę o podniesienie ręki? 
kto jest za – 14 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Dziękuję. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 
 
Ad.27.  
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Średzkiemu na dofinansowanie zadania „Ścinka 
poboczy wzdłuż jezdni dróg powiatowych na terenie gminy Kostomłoty”. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uchwały uzyskał pozytywną 
opinię Komisji Budżetowej w dniu dzisiejszym. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. 
Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, proszę o 
podniesienie ręki? 
kto jest za – 14 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Dziękuję. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 
 
Ad.28.  
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
zmiany uchwały nr XXX/160/12 Rady Gminy Kostomłoty z dnia 27 listopada 2012 r. 
dotyczącej Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kostomłotach. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uchwały uzyskał pozytywną 
opinię Komisji Budżetowej w dniu dzisiejszym. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. 
Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, proszę o 
podniesienie ręki? 
kto jest za – 14 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Dziękuję. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 
 
Ad.29.  
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Średzkiemu na dofinansowanie zadania 
„Przebudowa drogi powiatowej nr 1606D na odcinku od początku miejscowości Karczyce 
do skrzyżowania z drogą 2020D”. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uchwały uzyskał również 
pozytywną opinię Komisji Budżetowej w dniu dzisiejszym. Otwieram dyskusję. Zamykam 
dyskusję. Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, 
proszę o podniesienie ręki? 
kto jest za – 14 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Dziękuję. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 
 
Ad.30.  
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kostomłoty. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uchwały uzyskał również 
pozytywną opinię Komisji Budżetowej w dniu dzisiejszym. Otwieram dyskusję. Zamykam 
dyskusję. Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, 
proszę o podniesienie ręki? 
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kto jest za – 14 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Dziękuję. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 
 
 
Ad.31.  
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu po umowie zawartej na czas 
oznaczony do 3 lat w obrębie wsi Piersno. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Projekt uchwały uzyskał również 
pozytywną opinię Komisji Budżetowej w dniu dzisiejszym. Otwieram dyskusję. Zamykam 
dyskusję. Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionej wersji, 
proszę o podniesienie ręki? 
kto jest za – 14 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Dziękuję. Uchwałę podjęto jednogłośnie. 
 
Ad.32.  
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Na ostatniej sesji wnioski złożyli Radni: 
Janina Gawlik – odpowiedź otrzymała, Ryszard Pisarek – odpowiedź otrzymał, Marian Fita 
- odpowiedź otrzymał. 
 
Ad.33.  
Iwo Iwaszków – Panie Przewodniczący zajmę troszeczkę więcej czasu niż zwykle, ok. 15 
min. Wiem, że Państwo jesteście bardzo zmęczeni, ale temat jest ważny, bardzo istotny. 
Państwo pozwolicie, że będę czytał. Szanowni Państwo, Panie Wójcie, Szanowni Radni… 
Po wyborach samorządowych w 2014 r. miałem ogromną wiarę w to, że nowo wybrana 
władza, po pierwsze: zadba o realny rozwój Strefy Ekonomicznej, a tym samym, po 
drugie: zadba o nasze szkoły, które wciąż nie są dostatecznie doinwestowane, którym 
brakuje pieniędzy na zajęcia zgodne z potrzebami naszych uczniów i które, niestety, mają 
najgorsze w powiecie zaplecze sportowo-rekreacyjne: brakuje boisk wielofunkcyjnych, 
bieżni lekkoatletycznej wokół boiska sportowego w Kostomłotach, dostatecznego 
wyposażenia sal gimnastycznych, placów zabaw, ścieżek rowerowych, siłowni 
zewnętrznych… O ile w pierwszym przypadku spełniły się moje oczekiwania, bo 
rzeczywiście – mówiąc kolokwialnie –  nareszcie coś drgnęło w Strefie Ekonomicznej i 
zmierza w dobrym kierunku, co jest w znacznej mierze zasługą Pana Wójta (poza tym 
wkrótce powstanie przynosząca znaczne dochody farma wiatrowa)… o tyle, gdy chodzi o 
rozwój szkół, mając na uwadze ostatnie wydarzenia, nie ukrywam, że jestem nieco 
rozczarowany. Nie mam tutaj na myśli infrastruktury sportowo-rekreacyjnej, która też, 
m.in. dzięki Panu Wójtowi zaczęła się znacznie poprawiać w naszej gminie, ale politykę 
oszczędności, opartą na tzw. „cięciach budżetowych” w oświacie. Drodzy Państwo – będąc 
radnym gminnym mam obowiązek dbać o ogólnie pojmowane dobro społeczności  
lokalnej, czyli w moim rozumieniu: dbać o dobro każdego z poszczególnych mieszkańców 
naszej gminy, o ile zaistnieją przesłanki, że może być ono naruszone lub zagrożone. Takie 
przesłanki w moim odczuciu pojawiły się wraz z pomysłem tzw. „cięć budżetowych” w 
oświacie, czyli szukania oszczędności w szkołach na terenie naszej gminy, a ściślej 
mówiąc, wraz z pomysłem m.in. ograniczenia etatów pracowników bibliotek szkolnych i 
psychologa. Pomysły z jakimi się zetknąłem dotyczyły bądź to zlikwidowania jednego z 
etatów bibliotekarza (w SP lub Gimnazjum), gdzie jeden bibliotekarz obsługiwać miałby 
wtedy dwie szkoły (nie wyobrażam sobie tego od strony technicznej, nie mówiąc już o 
merytorycznej) bądź zredukowania obu etatów o połowę, tudzież zmiany umowy 
zatrudnienia nauczycieli-bibliotekarzy, np. na umowę-zlecenie, itp. Wszystkie te pomysły 
nie mają na uwadze jednak ani dobra uczniów (poniżej wykażę zależności) ani tym 
bardziej dobra pracowników bibliotek szkolnych, będących przecież mieszkańcami naszej 
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gminy, o których to zarówno radni gminni, jak i władze gminy powinni dbać, choćby z 
mocy piastowanych funkcji. Owe pomysły mają na uwadze tylko jeden cel – 
oszczędności! Polityka oszczędności, to polityka racjonalnego gospodarowania aktualnymi 
zasobami, mająca na uwadze perspektywę permanentnego rozwoju, a nie tylko czynności 
podejmowane w celu zmniejszania wydatków, choćby kosztem interesu, czy dobra 
ogólnego części społeczeństwa. W przypadku „cięć budżetowych” w oświacie, powinna 
być prowadzona rozważnie, mądrze, antycypując potencjalne zagrożenia i tylko na 
pewien określony czas, do momentu, gdy problemy finansowe ustąpią; nie może być 
polityką stałą i ogólnie przyjętą, gdyż prowadzić będzie jedynie do stagnacji, kosztem 
przede wszystkim dobra rozwijających się, młodych ludzi; szkoła to nie firma, mająca 
przynosić dochody, nastawiona na zyski - to instytucja powołana w celu kształcenia i 
wychowywania przyszłych pokoleń, będących przyszłością naszego kraju; to instytucja, 
niestety, wymagająca stałych nakładów finansowych, a jednym z zadań gminy jest jej 
utrzymanie. Nie trzeba chyba dodawać, że wszelkie oszczędności poczynione na oświacie, 
które dotykają pracowników pedagogicznych (a takimi są także bibliotekarze szkolni i 
psycholog) odbijają się niekorzystnie na procesie kształcenia i wychowania młodych ludzi, 
zaniżając ich szanse równego rozwoju w stosunku do placówek lepiej wyposażonych, 
którym nie szczędzi się pieniędzy na projekty edukacyjne, pomoce naukowe, godziny 
zajęć wyrównawczych, pozalekcyjnych, etc. Nie mam nic przeciwko racjonalnym 
oszczędnościom, także w oświacie, jeżeli są one z jakichś bardzo ważnych względów dla 
ogółu konieczne, pod warunkiem, że nie godzą one w ani jednego mieszkańca naszej 
miejscowości. Niestety, w tym przypadku, planowane oszczędności nie tylko nie są 
konieczne (gmina nie jest przecież bankrutem, a prognozy finansowe na kolejne lata są 
dobre), ale bezpośrednio i dotkliwie godzą one w pojedyncze jednostki (bibliotekarzy), a 
pośrednio w całe rzesze młodych ludzi (czyli uczniów)… i wygląda na to, że nie liczy się 
tutaj ani pojedynczy człowiek, ani społeczność uczniowska, tylko tzw. dobro ogółu, czyli 
po prostu wyłącznie rachunek ekonomiczny. Tylko, że na ogół mieszkańców naszej 
lokalnej społeczności składają się pojedynczy ludzie, z krwi i kości, których osobistego 
dobra nie można tak po prostu, tylko ze względów finansowych, poświęcać dla interesu 
ekonomicznego gminy, będącego w moim przekonaniu, w tym przypadku, interesem tak 
naprawdę znikomym, porównując wydatki gminy na różne cele, wielokrotnie 
przekraczające kwoty, jakie się potencjalnie „zaoszczędzi” na redukcji etatów 
bibliotekarzy szkolnych, oraz mając na uwadze perspektywy finansowe gminy, jakie się 
pojawiły chociażby po uchwaleniu zgody na budowę farmy wiatrowej. Przypomnę, że to 
będzie – jak powiedział jeden z jej przedstawicieli na zebraniu połączonych komisji – 
około 100-150 tys. zł podatku od nieruchomości rocznie, od jednego wiatraka, których to 
wiatraków docelowo stać będzie na terenie gminy sztuk dziewięć, a więc, licząc tylko po 
sto tysięcy od wiatraka będzie to: 900 000 zł rocznie; do tego dojdą podatki z nowej 
stacji benzynowej, oraz firm, jakie z pewnością pojawią się – przede wszystkim dzięki 
staraniom Pana Wójta, i tu jeszcze raz wielki ukłon w jego stronę – w rozwijającej się 
Strefie Ekonomicznej. W przyszłości będą to zatem duże pieniądze, niewspółmiernie duże 
w porównaniu do tych – w cudzysłowie - „zaoszczędzonych” na redukcji etatów 
bibliotekarzy szkolnych, czy psychologa. Jak powiedziałem, jako radny zobowiązany 
jestem dbać o dobro każdego mieszkańca naszej gminy, zwłaszcza zaś, gdy dotyczy to 
dzieci i młodzieży szkolnej… i teraz wykażę zależność pomiędzy pracą bibliotekarza 
szkolnego, a efektywnością  rozwoju intelektualnego i poznawczego młodzieży szkolnej. 
Niestety, istnieje bardzo krzywdząca, mijająca się z prawdą, obiegowa opinia o pracy 
nauczyciela-bibliotekarza, którą podziela bardzo wielu ludzi w naszej gminie, jakoby 
bibliotekarz szkolny nie miał nic innego do roboty, jak tylko siedzieć przy biurku, od czasu 
do czasu wypożyczyć książkę jakiemuś zbłąkanemu uczniowi i nic poza tym. Dlatego 
przybliżę pokrótce zakres działalności pracownika biblioteki szkolnej, na przykładzie Pani 
Jadwigi Srogi, nauczyciela-bibliotekarza w Szkole Podstawowej w Kostomłotach. Czy w 
ogóle istnieją jakieś przepisy określające to, czy etat bibliotekarza w szkole uzależniony 
jest od liczby dzieci w szkole lub księgozbioru? Od dnia 24 lipca 1998 roku etat 
nauczyciela-bibliotekarza nie jest uzależniony ani od liczby dzieci uczęszczających do 
szkoły, ani od wielkości księgozbioru. Karta Nauczyciela określa tylko wymiar 
obowiązkowego pensum, ustalając je na poziomie 30 godzin tygodniowo. Drodzy Państwo 
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- wyjątkowa rola biblioteki szkolnej polega na tym, że właśnie tutaj możliwy jest pierwszy 
dla ucznia kontakt z książką i często jest to jedyna taka okoliczność w życiu dla części 
naszego społeczeństwa. To właśnie biblioteka szkolna ze względu na systematyczność 
swoich oddziaływań wychowawczych ma największą skuteczność, a także rzutuje na 
dalsze "czytelnicze" zachowania i preferencje uczniów. Niezrozumiałe jest zatem 
niedocenianie jej roli w szkole. Biblioteki szkolne w Polsce są nierozerwalną częścią 
szkoły. Cechą różniącą je od innych typów bibliotek, jest obligatoryjność korzystania z 
nich, tak jak obligatoryjne jest realizowanie przez dzieci obowiązku szkolnego. 
Podstawową funkcją biblioteki szkolnej jest współuczestnictwo ze szkołą w procesach 
przygotowujących wszechstronnie ucznia do życia w społeczeństwie. Bibliotekarz szkolny, 
to nie tylko ktoś, kto wypożycza uczniom książki, ale przede wszystkim nauczyciel 
dbający o efektywność procesu edukacyjnego młodego człowieka, rozwijanego poprzez 
dwie obligatoryjne funkcje, jakie sprawuje każda biblioteka szkolna: kształcącą i 
wychowawczą. I tak np. bibliotekarz  Szkoły Podstawowej w Kostomłotach w ramach 
działań, wynikających z planu pracy szkoły, podejmowała działania: w zakresie edukacji 
ekologicznej - poprzez wszystkie działania na rzecz ekologii, Pani Sroga od wielu lat 
prowadzi  praktyczną edukację na temat ochrony środowiska i zasobów Ziemi; zbierana 
jest makulatura, baterie, kasztany, nakrętki, tonery, ma tutaj także miejsce współpraca z 
rodzicami. Dzięki projektom ekologicznym, które realizowano w ramach Dolnośląskiej 
Sieci Szkół Promujących Ekorozwój „Ziemia dla Wszystkich” (do tej pory pięć edycji) 
organizowane przez Dolnośląskie Kuratorium Oświaty. Szkoła pięciokrotnie otrzymała 
Certyfikat Szkoły Promującej Ekorozwój. Pani Sroga prowadzi także Szkolną Kasę 
Oszczędności, współpracując z przedstawicielem Banku PKO BP, organizuje spotkania dla 
uczniów z pracownikiem na temat korzyści płynących z oszczędzania pieniędzy na koncie 
SKO. W zakresie edukacji dla bezpieczeństwa:  
- prowadząc szkolenia z zakresu udzielania pierwszej pomocy we wszystkich klasach, 
organizując kilka razy w roku spotkania z przedstawicielami policji, 
- przygotowując uczniów i wyjeżdżając z nimi na konkursy dotyczące bezpieczeństwa, np. 
„Jestem bezpieczny w domu w szkole i na drodze”,  „Uczę się bezpiecznie żyć” -  w 2015 
we Wrocławiu uczniowie SP zajęli V miejsce w etapie wojewódzkim. W zakresie 
wolontariatu Pani Sroga od osiemnastu lat, rokrocznie, organizuje WOŚP w naszej 
gminie, efektywnie wspierając akcję Jerzego Owsiaka. Ponadto otacza opieką uczniów, 
którzy nie uczęszczają na lekcje religii. Poza tym: była i jest organizatorem wielu 
wycieczek szkolnych wielodniowych i jednodniowych jak np. wycieczki do radia i telewizji 
we Wrocławiu, do muzeum w Środzie Śląskiej, biblioteki  multimedialnej we Wrocławiu.  
Jest członkiem Komisji Dyscyplinarnej dla Nauczycieli przy Wojewodzie Dolnośląskim 
- prowadzi także Pracowniczą Kasę Zapomogowo-Pożyczkową. Jak widać, w odróżnieniu 
od tego, co obiegowo zwykło się myśleć o pracy bibliotekarza szkolnego, jego działalność, 
to z całą pewnością nie tylko wypożyczanie książek uczniom – to zaawansowana i 
efektywna pomoc zarówno w procesie edukacji młodych ludzi, jak i w kształtowaniu u 
nich odpowiednich, pożądanych, prospołecznych  zachowań i postaw. Ograniczenie etatu 
bibliotekarza szkolnego – tym bardziej jego zlikwidowanie (bez znaczenia, czy to w SP, 
czy w Gimnazjum) – z całą pewnością niekorzystnie odbije się na naszych dzieciach, 
których dobro powinno być i wierzę, że jest dla nas wszystkich, zarówno zwykłych 
członków społeczności lokalnej, jak i głównego decydenta w postaci wójta gminy 
Kostomłoty – priorytetem. Apeluję zatem do Pana Wójta o wielką rozwagę w 
podejmowaniu ewentualnych decyzji, dotyczących ograniczania etatów pracowników 
bibliotek szkolnych w placówkach oświatowych  na terenie naszej gminy, o ile w ogóle z 
mocy istniejącego prawa może Pan dokonywać takich ograniczeń na drodze wydawania 
zarządzeń, mając na uwadze fakt, że nasi pracownicy bibliotek szkolnych to nauczyciele, 
podlegający uregulowaniom prawnym zawartym w Karcie Nauczyciela.  
Chciałbym w tym miejscu dodać, iż oczywiście wierzę w słowa Pana Wójta, który 
powiedział, że każda z jego decyzji, dotyczących szkół, będzie zgodna z literą prawa; 
mam jednak wątpliwości, czy będzie ona także zgodna z szeroko rozumianym, opisanym 
przeze mnie, dobrem społeczności uczniowskiej, skoro planuje się ograniczanie wydatków 
w oświacie kosztem etatów m.in. bibliotekarzy, którzy, przypomnę, są pracownikami 
pedagogicznymi i mają istotny wpływ na proces edukacji, czyli kształcenia i wychowania 

 21



młodzieży szkolnej. 
Chciałbym także, zanim zadam konkretne pytania Panu Wójtowi, odnieść się do 
działalności Pani Dyrektor GOOSz w Kostomłotach. Szanowni  Państwo – spotkałem się z 
wieloma niepochlebnymi opiniami nt. pomysłów Pani Dyrektor na oszczędności w 
oświacie. Oczywiście można się z nimi zgadzać, lub nie, i ja też mam na ten temat swoje 
zdanie, ale nie można przy tym krytykować Pani Dyrektor za to, że rzetelnie podchodzi do 
swoich obowiązków; Wójt nakreślił Jej pewne zadanie do wykonania, jakim jest 
znalezienie oszczędności w oświacie i bez względu na to, czy pomysły Pani Dyrektor 
przypadły nam do gustu, czy też nie – nie możemy Jej obwiniać za to, że stara się 
rzetelnie wywiązywać z nałożonych na Nią obowiązków. Żeby była jasność - oczywiście 
pomysły Pani Dyrektor dotyczące „cięć budżetowych” w oświacie zupełnie mnie nie 
satysfakcjonują i nie przekonują, ale też mam świadomość tego, że wcale nie muszą i nie 
mam do Niej o to najmniejszych pretensji. To nie Pani Dyrektor będzie podejmować 
ostateczne decyzje i nie Ona będzie ponosić za nie odpowiedzialność, tylko Pan Wójt. 
Mam tylko nadzieję - z całym szacunkiem dla pracownicy Pana Wójta - że każda 
inicjatywa i każdy pomysł Pani Dyrektor będzie gruntownie i rzetelnie przeanalizowany 
przez Pana Wójta, przed podjęciem przez Niego ostatecznych rozwiązań, a to, że Pan 
Wójt ma do pani Dyrektor  - jak powiedział - pełne zaufanie, nie będzie miało znaczenia 
dla merytorycznej, problemowej i obiektywnej epikryzy Jej inicjatyw. Jeszcze raz to 
powtórzę – to nie Pani Dyrektor ponosi odpowiedzialność za decyzje Pana Wójta, nawet 
wtedy, gdy będzie autorem pomysłów, do których Pan Wójt się przychyli, wydając swoje 
zarządzenia. Cała odpowiedzialność spoczywa tu tylko i wyłącznie na wójcie gminy 
Kostomłoty. Na koniec cztery pytania do Pana Wójta; Proszę o odpowiedź pisemną na 
trzy pierwsze  oraz ustną na moje ostatnie pytanie.   
1. Proszę mi powiedzieć, czy polityka tzw. „cięć budżetowych” w oświacie, czyli ciągłego 
ograniczania wydatków na szkoły w naszej gminie, jest jedynie polityką doraźną, 
wymuszoną trudną sytuacją finansową gminy w roku 2016, czy też możemy się 
spodziewać, że na stałe już zagości w strategii szukania oszczędności w gminie, i 
możemy się jej spodziewać także w roku 2017 i następnych latach (co niestety, staje się 
jak widać swoistą regułą, patrząc na działania włodarzy naszej gminy na przestrzeni lat)? 
2. Czy w przyszłości, kiedy będą już spływać podatki z farmy wiatrowej oraz ze Strefy 
Ekonomicznej, możemy zakładać, że część pieniędzy przeznaczona zostanie na realny 
rozwój oświaty, a nie tylko, jak dotychczas, jedynie na jej utrzymanie…. i ostatecznie 
zarzuci się nie służącą tak naprawdę nikomu, a zwłaszcza rozwojowi uczniów, politykę 
„cięć budżetowych” w oświacie? 
3. Czy naprawdę nie da się uniknąć ograniczenia zatrudnienia pracowników 
niepedagogicznych w szkołach, w świetle optymistycznych założeń, dotyczących wzrostów 
dochodów gminy w roku 2017 na poziomie 1%, w 2018 - 2%, a w 2019 na poziomie 3% 
oraz perspektywy powstania w ciągu najbliższych lat farmy wiatrowej, jak i realnego 
rozwoju Specjalnej Strefy Ekonomicznej, co przecież wiązać się będzie ze znacznymi 
dochodami gminy? 
4. Czy finanse gminy Kostomłoty są w aż tak złym stanie, że szuka się oszczędności, 
rozważając możliwość redukcji, czy też reorganizacji etatów nie tylko pracowników 
obsługi, ale także pracowników pedagogicznych, jakimi są nauczyciele-bibliotekarze i 
psycholog szkolny? Czy to w opinii Pana Wójta naprawdę jest konieczne? 
Dziękuję wszystkim za uwagę i proszę Pana Wójta o odpowiedź. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Nie wiem skąd tu o tych cięciach; jakie cięcia? Właśnie się 
zastanawiam.  
 
Janina Gawlik - Dostaliśmy na kartce. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Rada zaprosiła, komisja zaprosiła dyrektorów szkół. 
Chcieli rozmawiać jak dyrektorzy szkół widzą finansowanie szkół itd. Ja nie byłem na tej 
komisji, sądzę że radni otrzymali jakieś informacje oprócz tego. To co słyszałem od 
przewodniczącej komisji, że poszczególni dyrektorzy szkół mają propozycje przedstawić. 
Na pierwszym etapie była propozycja tylko od pani dyr. Łapy ze Szkoły Podstawowej, 
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wczoraj chyba trafiło coś odnośnie Gimnazjum. Czekamy na pozostałe jednostki. 
Natomiast ja jestem tego typu człowiekiem, że ja lubię rozmawiać. Rozmawiam z 
dyrektorami, rozmawiam z innymi osobami. Nigdy nie podejmuję decyzji bez rozmów. Ja 
mogę pewne rzeczy zrobić zarządzeniem, ale ja rozmawiam. Tak samo jak rozmawiałem 
odnośnie Szkoły Podstawowej w Mieczkowie. 30 czerwca komisje połączone 
informowałem o przeniesieniu trzech klas, chociaż radni powiedzieli (większość radnych -  
lista obecności jest i na następnej sesji dostarczę państwu protokół z tego posiedzenia), 
ja rozmawiam. Pani dyrektor Łapa mówi, czy bym się spotkał, ja mówię dobra za pięć 
minut będę; nie za pół godziny. Jak jestem wolny, jestem otwarty. Nikt mnie nie 
zapraszał. Nie zapraszało mnie grono pedagogiczne, nikt mnie nie zapraszał na żadne 
rozmowy i w związku z tym istnieją jakieś niedomówienia, nieporozumienia. Wiemy 
wszyscy, że musimy trochę oszczędzać. Nie ma takiej możliwości, jak my mamy 1 mln zł 
na inwestycje na przyszły rok. Jeżeli faktycznie będzie, jak rozmawiałem z panią dyrektor 
Szkoły Podstawowej w Kostomłotach, że 38 dzieci nie idzie do I kl., tylko zostaje w  
zerówce, to jest koszt gminy. Nie dostajemy subwencji na 38 i plus musimy jeszcze do 
przedszkola dopłacić chyba 1.200 zł do jednego dziecka, i to jest 500 tys. czyli mamy 1 
mln na inwestycje na przyszły rok i już zabieramy 0,5 mln zł. I jeszcze któraś nam szkoła 
wypadnie, że jeszcze 0,5 mln zł i nic nie robimy w gminie. Dyrektorzy mieli dać, jakie 
mają możliwości zaoszczędzenia. Ja oczekuję. Pewne rzeczy, ja nie ukrywam. 
 
Iwo Iwaszków – Ja rozumiem, że pan wójt nie dostał pomysłu ze zwolnieniem czy 
ograniczeniem etatu bibliotekarzy? Nic o tym Pan Wójt nie wie? Nie dotarło? 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Nie. Słuchajcie Państwo. Na razie nie. Ja oczekuję od 
dyrektorów szkół, jak oni to widzą. Nie ukrywam, że jeżeli dyrektory szkół nie podejmą 
żadnej decyzji, to ja tą decyzję podejmę i wskażę, w których miejscach są te pieniadze, 
ponieważ za budżet gminy odpowiada wójt i nie może doprowadzić do ruiny gminy. 
Wydamy 1 mln zł, nie robimy inwestycji, zadłużenie spadnie i zarząd komisaryczny. I co? 
 
Iwo Iwaszków - Przepraszam, że się wtrącę. Moje pytanie dotyczy wyłącznie bibliotekarzy 
szkolnych. Pytam się tylko o pracowników pedagogicznych naszych dwóch szkół.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Ja zadałem pytanie, jak wy to widzicie. Czy wystarczy 
etat, czy pół etatu i oczekuję odpowiedzi. Ja nie mówiłem jak to będzie. Ja rozmawiam.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie wójcie ja prosiłbym, żeby to było 
w takiej konwencji, ja wiem, że trudno odpowiedzieć bardzo wąsko, ale tu można wąsko, 
a szerzej będzie na te trzy pytania w zakresie pisemnym.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Ja wiem, że to w protokole będzie, ale jeśli możnaby mi 
było to skserować jeszcze panie radny. Szanowni państwo wszędzie szukamy pieniądzy i 
tutaj ja nie ukrywam, zawsze mówiłem i to powtarzam, nie będzie to z niekorzyścią dla 
dzieci. We wrześniu pamiętacie państwo otworzyliśmy w Karczycach i Mieczkowie 
przedszkole. Są dzieci, otwieramy, niedyskutujemy. Ale jak nie ma dzieci to nie będziemy 
otwierać, no bo to wszystko musi być logika. Natomiast, jeżeli wypadnie jeden, czy dwa 
etaty np. nauczycielskie. Ja wiem, że to jest potężny ból, bo to jest kwestia ludzka. 
        
Iwo Iwaszków – Panie wójcie ja pytam konkretnie o to, jakie są plany w stosunku do 
bibliotekarzy SP Kostomłoty i Gimnazjum? 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Ja nie mam w tej chwili planu. Ja dopiero będę siadał, ja 
będę czekał. 
 
Iwo Iwaszków – Ja nie mówię o pracownikach, nauczycielach, bo ja rozumiem, że się 
szuka oszczędności, że trzeba zwolnić sprzątaczkę, czy konserwatora, nie ma problemu, 
oni nie mają…. 
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Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Albo obradujemy, albo jarmark 
wprowadzamy i każdy mówi, i nic nie wiadomo wtedy. Niech skończy pan radny.  
 
Iwo Iwaszków – Drodzy państwo. Chodzi o to, żebyście mnie dobrze zrozumieli. Nie 
chodzi o to, że ja jestem za tym, żeby zwalniać konserwatorów, sprzątaczki. Zresztą tam 
była o tym mowa, że jestem tak samo za nimi. Było zresztą pytanie, czy jest jakaś 
możliwość, żeby ich nie zwalniać, żeby ich nie ograniczać. Ale mnie obchodzi najbardziej 
etat bibliotekarza ponieważ bibliotekarz jako nauczyciel pedagog ma wpływ na proces 
edukacji, który mnie jako nauczyciela najbardziej obchodzi mówiąc kolokwialnie, dlatego 
pytam konkretnie o dwóch nauczycieli biblioteki. 
  
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Szanowni państwo ja się do tego jeszcze nie 
przymierzałem. To znaczy ja będę analizował, ale powiem państwu dla przykładu. Np. 
zarządzenia są wójtów, burmistrzów w Polsce, ileś tam żeśmy ściągnęli i np. pedagog 
pracuje od 20 do 38 godzin ma pensum, bo pensum pedagoga ustala wójt. Dla przykładu 
mówię.  
 
Iwo Iwaszków – O pedagogu nie było mowy. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Mówię dla przykładu. Nie wiem ile u nas ma pedagog, nie 
chcę wchodzić w szczegóły. Ale słuchajcie, pewne rzeczy, są pewne rzeczy, są pewne 
niedoróbki, a po drugie w 2009 r. uchwała jest rady, która była też nieprzestrzegana 
przez dyrektorów szkół w pewnych pozycjach, nie we wszystkich. Mamy taką sytuację: 
świetlica w Karczycach. Nauczyciele pracują na świetlicy w ramach 40 godzin. Nie ma 
tam, że dopełnieniem są do etatu świetlice. Można, można. Ja nie mówię, że eliminować 
świetlice, bo świetlica też jest potrzebna. Nie w tym rzecz. I pani dyr. Klimkiewicz często 
spotyka się z paniami dyrektorkami, co nawet jest poczytywane przez niektóre 
dyrektorki, że to jest jakaś napaść. Pani dyrektor GOOSz-u jest od pomocy, bo nie 
możemy rozregulować finanse naszej gminy.  
 
Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda - Większość tutaj osób nie wie za bardzo o co tutaj 
chodzi. Prawda jest taka, że my dyskutowaliśmy nad tym dużo już i jesteśmy w trakcie 
dyskusji, będziemy jeszcze dyskutować i dla mnie jest zasadne, żeby zamknąć teraz tą 
dyskusję i przenieść ją dalej do Komisji Oświatowej czy połączonej. Mamy stały kontakt z 
panią dyr. Klimkiewicz.  
 
Janina Gawlik – Rada pracuje na bazie materiałów przekazanych przez pana wójta. Chyba 
nieporozumieniem są dzisiejsze te adnotacje, które żeśmy dostali, co sobie dyrektorzy 
wymyślili, bo to nie do nas te informacje powinny iść. Powinny iść do pana wójta, my 
możemy to dostać w materiałach, ale pan wójt powinien to najpierw przeanalizować. 
Przykładowo: zmiana umowy o pracę na umowę zlecenie to trzeba się zastanowić, czy 
wójt taką umowę będzie akceptował, czy nie.  
 
Radni -  To rada o to prosiła. 
 
Janina Gawlik – Rada o to nie prosiła. Ja wnioskuję, żeby pan wójt dopilnował ….. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Żeby była jasność. Jesteśmy w fazie 
prac w komisjach. Wpływają sukcesywnie od poszczególnych jednostek, tu jako radni 
pracujący w komisjach oczekiwaliśmy takich informacji. Dostaliśmy na razie trzy z 
czterech. Czekamy na czwartą. W poniedziałek mamy posiedzenie Komisji Oświatowej w 
Gimnazjum i m.in. mając tą informację wyrabiamy sobie zdanie, bo to będzie nam 
potrzebne w momencie, kiedy będziemy uchwalali to, co do rady należy, czyli regulamin 
wynagradzania. Wszystkie inne aspekty dotyczące arkuszu organizacyjnego, to 
kompetencja pana wójta. To po to, żebyśmy wiedzieli, co się dzieje w poszczególnych 
jednostkach i jak te projekty, o które prosiliśmy, żeby  z samych jednostek wypływały, co 
proponują, żeby polepszyć sytuację finansową, wypływa. My plus pan wójt będziemy to 
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dyskutować. Dostaliśmy to nie w celu debatowania dzisiaj, ale w celu sukcesywnego 
pozyskiwania wiedzy, żeby zdanie sobie wyrabiać. 
 
Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda - Cała praca ma za zadanie to, żeby zoptymalizować 
pracę szkół, a nie żeby konkretnie wskazywać. Przyjrzeć się jak jest, jak było, jak może 
być.  
 
Janina Gawlik – A poza tym te materiały panie przewodniczący to ….. jest kpina.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Pani radna proszę nie wprowadzać tutaj 
zamętu, bo w bardzo ciężkim, długim okresie szło nam fajnie, a na etapie, kiedy jest 
informowanie na bieżąco z tymi materiałami, które dostajemy, to pani radna wprowadza 
zmieszanie. To nie jest tematem dzisiejszej sesji. Pani dostała to jako jedna z radnych i 
na komisję. Jeżeli pani nie chce, to proszę przekazać komuś innemu.   
 
Jolanta Klimkiewicz – Może ja tylko tytułem wyjaśnienia, że po pierwsze na połączonych 
komisjach padł taki wniosek do dyrektorów, którzy siedzieli na tych komisjach, żeby oni 
przygotowali swoje propozycje i te propozycje są, a że one są w takiej formie proszę 
państwa, to takie zostały przekazane. Pani Basińska przekazała informację, Gimnazjum 
przekazało informacje nawet niepodpisaną. Pytałam panią dyrektor Stankiewicz, czy 
mam te informacje przekazać, czy to uzupełni. Nie, przekazałam i pani dyrektor Łapa, z 
którą razem przygotowałyśmy te informacje, wypracowałyśmy pewne oszczędności i 
która poprosiła mnie wprost, żeby nie dawać tych pozycji poszczególnych, gdzie ona 
znalazła oszczędności, tylko żeby dawać kwotę całościową dla państwa i pod tym to już 
się ja podpisałam. To są te trzy dokumenty, które uważam, że państwo życzyliście sobie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Z ostatniej jednostki SP w Mieczkowie 
prosimy również o przekazanie po to, żeby Komisja Oświaty mogła pracować wraz z 
innymi Komisjami. 
 
Marian Fita – Wiem, że ja zawsze byłem zdecydowanie przeciwny ogłaszaniu konkursu na 
dyrektora GOOSz-u. Tu pan wójt powiedział, że lubi rozmawiać z radnymi. Panie wójcie 
brakło tej rozmowy przynajmniej z prezydium rady. Nie wiedziałem ja nic o ogłaszaniu 
konkursu ani przewodniczący, że pan będzie ogłaszał konkurs na dyrektora GOOSz-u. 
Gdyby pan skonsultował. Panie wójcie garniemy się w coraz większe długi, a pan nawet 
nie raczył powiedzieć, a wręcz pan powiedział to na sesji, pan robi to zarządzeniem, a 
radnym nic do tego. Czy tak to było powiedziane? Tak to było.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Ja tylko się odniosę do tego, o czym 
pan przewodniczacy tutaj wspomniał. Ja powtarzałem, to nie jest kompetencja ani rady, 
ani prezydium rady, także sobie nie uzurpowałem prawa, żeby wiedzieć o tym. Za 
zarządzanie w tym zakresie, jakie należy do wójta, organu wykonawczego, pan wójt 
bierze za to odpowiedzialność. Ja nie mam pretensji ani żadnych uwag do pana wójta, że 
mnie nie informował, że nie brałem w tym udziału, bo to nie moja rola jest. Jesteśmy w 
punkcie wnioski i zapytania. Prosiłbym, żeby trzymać się tego porządku.  
 
Janina Gawlik – Jeżeli będzie to możliwe proszę o wykarczowanie krzaków przy drodze 
gminnej (droga przy kościele ewangelickim do MZP). Tam już coraz mniejsza jest ta 
przestrzeń, bo te krzaki od muru zarastają i rozsadzają ten mur. Poza tym każdy 
samochód, który jedzie to jest obdrapany. Druga prośba, jeżeli to możliwe, żeby służby 
zwróciły się do Wojewody Dolnośląskiego. Kiedyś jak chowaliśmy na cmentarzu w 
Piotrowicach szczątki, które zostały wykopane u pana Marchewki, Wojewoda zobligował 
się do postawienia nowego pomnika na cmentarzu. On jest tak bardzo zniszczony, że być 
może dostaniemy dotację na postawienie tego pomnika. To jest też zadanie z zakresu 
administracji rządowej. Wiem, że parę groszy na utrzymanie dają, ale wystąpić 
konkretnie o odnowienie tego pomnika.      
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Ryszard Pisarek – Mam dwa zapytania do pana wójta. Mnie jako przewodniczącego 
Komisji Prawa, Porządku Publicznego, ja nie jestem żadnym żandarmem tutaj tylko 
jestem też człowiekiem. Jeżeli otrzymuję taką odpowiedź panie wójcie „ W odpowiedzi na 
wniosek Komisji Prawa, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska w dniu 29 lutego 
2016 r. informuję, i tutaj jestem zaskoczony, czy ktoś wprowadził pana w błąd. 
Informuję, że dnia 21 września 2015 r. zostało wszczęte postępowanie przez 
Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Środzie Śląskiej w sprawie stanu 
technicznego zabudowy znajdującej się na terenie byłego POM-u.” Mam zapytanie.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – W tym dniu Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego w 
Środzie Śląskiej wszczął postępowanie w stosunku do właścicieli.  
 
Ryszard Pisarek – Panie wójcie ja absolutnie nie mam do pana żadnych pretensji. Tylko 
tutaj my jako Komisja w tamtym roku uczestniczyliśmy w miesiącu październiku i tam nic 
nie było zrobione. Tam nic kompletnie. Proszę państwa, jeżeli jest nadzór to zabezpiecza. 
Obiekt powinien być zabezpieczony. I tutaj pan sołtys, przepraszam najmocniej pan 
przewodniczący w drugiej osobie i radny byliśmy jako Komisja. Jesteśmy zaskoczeni, że 
tutaj takie daty się podaje i my to tolerujemy. I tutaj nawet sam będę w powiecie, mam 
kolegę radnego z powiatu, i tutaj troszeczkę nam się to nie podoba. Jakie jest 
zabezpieczenie? Nie jest zabezpieczony obiekt. Komornik, który ma ten teren pod sobą 
powinien już nie być komornikiem. Jesteśmy też gminą prawa. Tutaj stanowimy własne 
prawo i mamy do tego wymagać od nadzoru budowlanego. Ja osobiście zapytam się. To 
jest ten jeden temat, który mnie zbulwersował. Ale to …… muszę się uspokoić, bo wiecie 
co, jeżeli mamy takiego powiatowego inspektora nadzoru. Kochani ludzie, gdzie ja żyję. 
Gdzie ja żyję. Drugi temat proszę państwa, gdzie znów Komisja, bo my naprawdę 
będziemy taką Komisją batem, bo jeżeli to nie będzie przestrzegane. Odpowiadamy za 
bezpieczeństwo ludzi naszej gminy. Budowa oświetlenia ulicznego na terenie gminy 
Kostomłoty. No proszę państwa, mamy zaraz miesiąc kwiecień i dalej nie mamy tutaj 
projektu. I chiałbym, żeby się pan, panie wójcie w tym temacie. Ja wiem, może nie pan, 
bo zwierzchnika tutaj nie widzę …… Bardzo bym pana prosił, co w tym temacie zostało 
zrobione? Czy znów będziemy naliczać kary, nie będzie projektu, znów będziemy 
przesuwać? I to tyle. 
  
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Naszym obowiązkiem jest wystąpić do powiatowego 
inspektora nadzoru budowlanego. Zapewne powiatowy inspektor wystąpił do właściciela, 
syndyk do syndyka i tylko może ponaglać itd. To nie jest takie proste, że ja jako wójt 
gminy wezmę za telefon i przedzwonię do syndyka, masz to naprawić, czy coś w tym 
rodzaju. Nawet nie mam takich uprawnień, żeby nakazać coś itd. Ja mogę ewentualnie 
prosić. To jest na takiej zasadzie. Ja zwrócę się, bo sobie zapisałem, zwrócę się ponownie 
z pismem do powiatowego inspektora nadzoru, żeby poinformował mnie, na jakim etapie 
są te czynności, żeby tutaj pana radnego poinformować. Jeśli chodzi o oświetlenie 
zaległe, to dokumentacja jest opracowywana, natomiast to, co na ten rok mieliśmy robić, 
to Komisja miała nam dać. Nie wiem, czy już Komisja zatwierdziła?  
 
Ryszard Pisarek – W poniedziałek będziemy. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – W związku  z tym trudno mi cokolwiek ogłosić, jak ja nie 
wiem, co mamy robić. Nie mamy tego zakresu, który państwo jako Komisja ustalicie.   
 
Marian Fita – Chciałbym zwrócić się z prośbą, z wnioskiem do pana wójta, bo chyba 27 
maja 2014 r. uczestniczyliśmy jako radni w takiej uroczystości wkopania symbolicznego 
dębu pamięci i wolności przy skwerze Jana Pawła II. Została podjęta decyzja wśród 
radnych, że upamiętnimy to jakąś porządną tablicą, że skwer, który tam jest to jest 
skwer Jana Pawła II i druga sprawa – tablica jakaś granitowa, że dąb pamięci i wolności 
został posadzony w dniu 27 maja jak dobrze kojarzę. Daję to pod rozwagę pana wójta. 
Uważam, że łacznie z tym skwerem Jana Pawła II będzie dobrze wkomponowane, bo 
mówimy o tym terenie przy przystanku i rondzie.   
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Ryszard Pisarek – Panie wójcie, jeżeli sprawa nadzoru budowlanego nie zostanie tutaj 
pozytywnie załatwiona, tutaj chodzi mi o bezpieczeństwo, ja sam zgłaszam jako Komisja  
do prokuratury to przedsięwzięcie. Chciałbym, żeby to zapisać, bo ja nie będę czekał na 
śmierć młodego człowieka. Byłem w tym obiekcie, kradzież jest konstrukcji stalowych i 
słuchajcie państwo monituję, tam jest ogołocona część konstrukcji, grozi zawaleniem. 
Jeżeli nie będzie do końca miesiąca oddziaływanie, to zgłaszam w imienu Komisji do 
prokuratury.  
 
Marian Fita – Jeżeli mogę odniosę się do wniosku, który składa pan radny i uważam, że 
to jest bardzo zasadne panie wójcie, ponieważ mówię taki ciągły nacisk na syndyka w 
poprzedniej kadencji (dotyczyło to CPN-u) spowodował to, że przyjechała firma 
budowlana, zamurowane zostały wszystkie włazy do zbiorników, zabezpieczone wszystkie 
wejścia do budynków i to spowodowało, że ten teren stał się bezpieczniejszy, bo też 
wtedy było ogromne zagrożenie. Tu pochwalam, podpisuję się też pod tym wnioskiem. 
Jeżeli nie będą podjęte działania należy zawiadomić prokuraturę ponieważ w tym roku 
tego jeszcze nie zaobserwowałem, ale w minionym roku chodziła młodzież po dachu, 
rzucała kamieniami w budynki ościenne i stwarzali zagrożenie dla siebie i dla otoczenia.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Cóż mogę powiedzieć szanowni radni, każdy ma prawo 
zgłosić. Ja też popieram tutaj państwo. Zgłoście państwo i jako czynnik społeczny macie 
prawo.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Jesteśmy w punkcie wnioski i zapytania. 
Nie widzę chętnych do zabrania głosu. 
 
Ad.34.  
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Cieszy nas, że w sobotę z okazji Dnia 
Sołtysa reprezentacja 9 sołtysów wyjedzie do Środy Śląskiej reprezentować naszą gminę. 
Życzymy wam - panią i panom powodzenia. Walczcie jak lwice; dzisiaj się doładowaliście, 
życzymy zwycięstw. Powodzenia. W sobotę na Winnej Górze, na boisku. Lista jest 
otwarta, u pani Ani w Biurze Rady.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Szanowni państwo informuję państwa, wszyscy zapewne 
wiemy, mamy Niedzielę Palmową. Serdecznie zapraszam wszystkich mieszkańców do 
udziału. Sądzę, że palm będzie dużo.  
 
Józef Lech - Chciałbym podziękować staroście powiatowemu i całemu powiatowi za 
przycinkę drzew od Zabłota do Samsonowic. Zostało to zrobione extra. Byłem w szoku. 
Nie tylko chodzi o przycinkę, ale o zakrzaczenia. Teraz jak się jedzie to się jedzie 
normalną drogą. Nie buszem tylko drogą. Fakt, że ta droga jest jak parkan, ale jest. 
Szczególnie chcę podziękować panu Grzegorzowi. Nie ma go, ale chciałem bardzo mu 
podziękować, bo nadzorował, często go widziałem tam. Zresztą m.in. pani skarbnik też 
nadzorowała. Bardzo dziękuję.  
 
Janina Gawlik – Ja jeszcze przypomnę, ponieważ powiat tnie drzewa i pan starosta już po 
części powiedział. Przycinamy drzewa. Może uda się na gminie Kostomłoty wszystkie 
przyciąć, ja też będę rozmawiała z panem wójtem, bo myślę, że może nam pomóc w 
wycinkach krzewów przy drogach gminnych, bo to też jest dla nas ważne. Ale drzewo 
można zabieraćc dla ludzi biedniejszych, którzy nie mają opału i potrzebują tego drzewa. 
Bardzo bym prosiła, przeznaczmy dla ludzi biedniejszych, żeby to drzewo było zabierane. 
Może sąsiedzi pomogą, żeby zabrać ludziom naprawdę biedniejszym. Są tam dość duże 
gałęzie.  
 
Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda - Komisja Rewizyjna jutro 8.15. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Komisja Oświaty w poniedziałek o 
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14.30. 
 
Ryszard Pisarek – Komisja Prawa i Porządku w poniedziałek o 12.00 
 
Ad.35.  
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Zamykam sesję nr XXI/16.  
 
Na tym protokół zakończono. Protokołowała Anna Orzechowska. 
Sesja trwała od godz. 14.00 do godzi. 16.25. 

 
Załącznik  

S P R A W O Z D A N I E   W Ó J T A 
z wykonania uchwał Rady Gminy Kostomłoty podjętych na 

XVIII sesji w dniu 26.01.2016 r. oraz XIX sesji w dniu 08.02.2016 r. 
 

1. Uchwała Nr XVIII/100/16 w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Kostomłoty dla obszaru 
położonego w obrębie Zabłoto. 
Głównym celem miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego jest 
stworzenie w formie prawa miejscowego warunków zagospodarowania terenu, które 
pozwolą maksymalnie podnieść walory przedmiotowego terenu, a jednocześnie 
usankcjonować ustalenia wynikające ze studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta.  
 

2. Uchwała Nr XVIII/101/16 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 
umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat w 
obrębie wsi Osiek o  powierzchni 1,03 ha oznaczoną numerem działki 325. 
Trwa procedura zawierania umowy. 

 
3. Uchwała Nr XVIII/102/16 w sprawie zmiany uchwały nr XXII/120/12 

Rady Gminy Kostomłoty z dnia 24 kwietnia 2012 r. w sprawie przyjęcia 
„Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu 
gminy Kostomłoty”.  
Posiadanie aktualnego Programu usuwania azbestu wraz z inwentaryzacją jest 
warunkiem niezbędnym ubiegania się o dofinansowanie na utylizację azbestu w 
Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej we Wrocławiu.  
 

4. Uchwała Nr XVIII/103/16 w sprawie wytypowania sołectwa do 
uczestnictwa w Programie Odnowa wsi w Województwie Dolnośląskim. 
Odnowa Wsi w Województwie Dolnośląskim daje zgłoszonemu sołectwu możliwość 
udziału w przedsięwzięciach promujących ideę odnowy wsi, obejmujących m.in. 
warsztaty w zakresie opracowania sołeckich strategii rozwoju, podróże studyjne, 
konkursy na dotację, konkurs Piękna Wieś Dolnośląska. 

 
5. Uchwała Nr XVIII/104/16 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Kostomłoty na rok 2016. 
       Uchwała będzie realizowana w roku bieżącym. 

 
6. Uchwała Nr XVIII/105/16 w sprawie zatwierdzenia planu pracy komisji 

stałych Rady Gminy Kostomłoty na rok 2016. 
       Uchwała będzie realizowana w roku bieżącym. 

 
7. Uchwała Nr XIX/106/16  w sprawie zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na 

2016 r. 
    Dochody Gminy: 22.883.700,00 zł. 
    Wydatki Gminy: 24.635.074,00 zł. 
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Ponadto w/w uchwały przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu 
Wojewódzkiego we Wrocławiu oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu (poz. 
7). 
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